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“L’ampliació de l’Hospital de Tortosa Verge de la Cinta
és una inversió històrica per a les Terres de l’Ebre

i dona resposta a una necessitat de present”
Ahir es va presentar el projecte, amb una inversió entorn als 45 milions i un termini total d’execució de 

26 mesos. L’obra contempla un nou edifici i prioritza l’adequació de l’entorn i la connectivitat amb el 

centre de la ciutat. Avui entra en funcionament l’aparcament de tres plantes i 400 places.  

                    P4

Quatre dècades després de la seva creació, el Parc Natural del Delta de l’Ebre tindrà un Pla de protecció 
específic que establirà les normes bàsiques d’accés, usos i gestió de l’espai natural protegit. Un espai natural 

reconegut com un dels més rics en biodiversitat d’Europa i de la conca Mediterrània. P24

Un pla de protecció regirà els usosUn pla de protecció regirà els usos
i la gestió del Parc Natural del Deltai la gestió del Parc Natural del Delta
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EDITORIAL

La Unitat d’Ictus de l’HTVC es modernitza,
coincidint amb el Dia Mundial de l’Ictus

El Servei de Neurologia de 
l’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta ha adequat la Uni-
tat Ictus Aguts (UIA), una àrea 
d’hospitalització destinada a 
l’ingrés de pacients amb ictus 
aguts.
La UIA està ubicada a la 3a 
planta de l’HTVC, a especiali-
tats II, i proporciona una aten-
ció especialitzada les 24 hores 
al dia. Aquesta unitat la formen 
quatre habitacions: 2 dobles i 2 

individuals, un sistema de moni-
toratge de constants, i càmeres 
de videovigilància. La moder-
nització de la Unitat ha permès 
iniciar els tràmits per acreditar 
la Unitat segons els criteris de la 
European Stroke Organization 
(ESO). Aquest fet pren rellevàn-
cia en el marc del Dia Mundial de 
l’Ictus.
L’ictus és l’alteració de la circu-
lació de la sang al cervell, que 
consisteix en el taponament o 

Octubre marxa amb una 
celebració, donant pas al 

primer de novembre i la seva 
commemoració.
Anem per passos. Octubre és 
un mes de trànsit (o abans ho 
era) entre la calorada de l’es-
tiu i la calma de la tardor. És un 
mes que posa ordre i aclima-
ta les persones i la natura, po-
sant-ho tot a punt per l’hivern 
que s’acosta. És un temps en el 
qual els rebesavis observaven el 
seu entorn i plantaven faves tan 
aviat veien desaparèixer les ore-
netes cel enllà. Amb la verema 
reposant dins el cup, l’elabora-
ció del primer most que havia de 
convertir-se en vi, era una ce-
lebració absoluta. Els dies, fins i 
tot sense necessitat de l’enutjós 
canvi d’hora, s’escurcen de for-
ma notable a l’octubre.
És temps de magranes, caquis, 
moniatos, carbasses, castanyes, 
nous, ametlles, avellanes... i si 
ha plogut de forma convenient, 
també dels bolets de tota mena 
que creixen de forma màgica a 
les nostres muntanyes. L’octubre 
és un encant i quan s’acosta el 
darrer dia del mes, sembla que 
tot s’accelera amb l’arribada de 
la castanyada. La tradició asse-
nyala que aquesta nit es mengen 
castanyes, moniatos i panellets, 
amb el seu simbolisme d’etern 
retorn relacionat amb la vida i 

la mort. Tot per donar pas a la 
commemoració de Tots Sants, 
l’1 de novembre.
Avui es celebren festes ano-
menades Castaween, una 
barreja entre la castanyada i 
el Halloween que s’ha anat ac-
ceptant cada cop amb més en-
tusiasme, amb el seu reguitzell 
de carbasses terrorífiques i les 
seves disfresses horripilants. Una 
altra forma (fins i tot divertida), 
de tractar la mort en les seves 
diverses formes. La Castaween 
s’ha celebrat a Benifallet, Mas de 
Barberans, Tortosa, l’Ametlla de 
Mar, Vandellós i l’Hospitalet de 
l’Infant, i amb “ween” o sense, 
també hi ha hagut castanyada a 
Jesús, a Ascó, a Paüls, i a la ma-
joria de poblacions de les Terres 
de l’Ebre.

Per als nostres rebesavis, la tardor 
era el temps d’omplir el rebost. Al 
segle XIX i fins ben entrat el XX, les 
labors de la terra eren fonamen-
tals per a la subsistència i per tant, 
la collita es celebrava amb actes 
festius, com les festes majors i 
les fires, en les quals, hi entrava 
tot el que calia per passar un hi-
vern el més confortable possible. 
D’aquesta visió previsora i sàvia és 
d’on neixen les fires actuals, mo-
dificades i reinventades, orienta-
des a la gastronomia, l’habitatge, 
l’automoció i la indústria.
A les Terres de l’Ebre d’entre to-
tes les fires, probablement la més 
popular i antiga és la que els dar-
rers dies d’octubre ha viscut Móra 
la Nova. Amb 191 anys d’antigui-
tat, aquesta darrera edició dedi-
cada a la ramaderia, l’agricultu-

ra i la indústria ha tingut un èxit 
d’expositors més que notable, 
que ofereixen els seus productes 
al pavelló comercial de Móra, a 
prop de 30.000 visitants. És per 
aquesta raó que la Fira de Móra 
la Nova ja figura al calendari com 
una de les cites imperdibles de 
tardor.
El vi és un dels grans productes 
de la tardor, juntament amb l’oli, 
tot i que el primer raig arribarà 
a primers de desembre. Aquest 
cap de setmana, però, la cita és 
al Celler Cooperatiu de Gan-
desa, on es celebrarà la 36a Fes-
ta del Vi, amb la participació de 
18 cellers de la DO Terra Alta, i 
com a atractiu afegit, també s’ex-
posaran una sèrie de propostes 
d’enoturisme. Una festa de visi-
ta obligada per als amants del vi 
que saben apreciar les bondats 
d’un producte exquisit produït a 
la Terra Alta.
Si la meteorologia compleix, de 
cara a Sant Martí, l’11 de novem-
bre, viurem un estiuet, uns dies 
de bonança que a Xerta aprofiten 
per celebrar la Festa Major dedi-
cada al seu patró.
Tardana, potser de les últimes del 
calendari, però amb un progra-
ma farcit d’actes tradicionals per 
a tots els públics, com cercaviles, 
vaquetes, concerts de bandes i 
sopars populars.
El novembre assenta la tardor 
meteorològica a la natura i també 
a l’ànim de les persones. Però per 
celebrar i commemorar, sempre 
estem a punt.

el trencament d’una artèria, que 
fa que no arribi sang a una part 
del cervell, provocant que les cèl-
lules cerebrals morin. En con-
seqüència, és important actuar 
de forma immediata, a través 
d’equips molt especialitzats amb 
la possibilitat d’una millor recu-
peració dels pacients.
Josep Zaragoza, cap de Servei de 
Neurologia de l’HTVC, i Sandra 
Anento, coordinadora de la Uni-
tat d’Infermeria de la UIA, expli-

quen que “l’objectiu de la UIA 
és disminuir les complicacions 
dels pacients amb ictus agut, 
així com la seua mortalitat. A 
la vegada, es pretén millorar la 
qualitat assistencial”.
Paral·lelament, s’han reactivat 
les xerrades a pacients d’ictus 
ingressats i familiars, que es ce-
lebren cada dimecres a la sala 
de reunions de la 4a planta.
Maria José Rallo i Estrella Mar-
tínez, directores de centre i 
d’Infermeria, posen en relleu 
“la creació de la UIA i l’impuls 
de les xerrades per tal de do-
nar una assistència més segura 
i confortant als pacients d’ic-
tus” i fan un agraïment públic a 
tot l’equip multidisciplinari que 
està implicat en el tractament 
d’aquesta patologia, tant sani-
tari com no sanitari: Servei de 
Neurologia, Servei d’Infermeria 
(infermeres de la segona plan-
ta, TCAIS, zeladors) Servei de 
Logopèdia, Servei de Radiolo-
gia, treball social, rehabilitació, 
teràpia ocupacional, suport 
nutricional i dietètic, serveis 
de neteja, cuina, administració, 
manteniment, etc.

Temps de rebost
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EL PAGAMENT 
DELS FONS 
NUCLEARS ES 
RETARDA PERÒ 
“ARRIBARÀ”   
El pagament dels Fons de 
Transició Nuclear als 96 ajun-
taments de la zona d’influèn-
cia nuclear s’està endarrerint, 
“però no està en risc”. 
Així ho ha confirmat el dele-
gat del Govern a les Terres de 
l’Ebre, Albert Salvadó, qui, tal 
com va informar el Diari de 
Tarragona,  ha explicat que 
el motiu de l’endarreriment 
és el mateix procediment 
administratiu, sotmès a la 
modificació de la llei. “No hi 
ha cap dubte de les transfe-
rències als ajuntaments, tal 
com s’ha acordat per l’òrgan 
de govern i com marca la 
llei”, va dir Salvadó dimarts 
al Consell de Direcció de 
l’Administració Territorial  del 
Govern a l’Ebre. 

MÉS NOTÍCIES

Ahir dijous va fer-se fa la pre-
sentació de les XXVI Jornades 
Gastronòmiques de la cuina 
de l’oli a Santa Bàrbara, en les 
que  participen tres restau-
rants del poble (Diego, Venta 
de la Punta i The New Charly) 
i es va presentar la III Tasta la 
Cultura de l’Ebre. 
L’acte va tenir lloc al Museu 

Jornades Gastronòmiques 
de la cuina de l’oli a 

Santa Bàrbara

Albert Salvadó: “Amb el Fons de Transició Nuclear, el 
nostre repte el 2024 és identificar i prioritzar projectes 

que generen ocupació a les Terres de l’Ebre”
El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Albert Sal-
vadó Fernández, ha insistit 
aquest dimarts, després de la 
sessió del Consell de Direc-
ció de l’Administració Terri-
torial del Govern a les Terres 
de l’Ebre en la importància 
del Fons de Transició Nuclear 
per “suplir els 3.000 llocs de 
treball que es perdran amb el 
tancament de les centrals nu-
clears”. 
“Amb el Fons de Transició Nu-
clear, el nostre repte el 2024 
és identificar i prioritzar pro-
jectes que generen ocupació 
a les Terres de l’Ebre”, ha va-
lorat el delegat del Govern. 
“És molt important, com a 
territori, identificar projectes 
de les empreses que hi ha al 
territori que, insisteixo, han 

POLÍTICA

Intent de robatori en una casa 
amb els seus propietaris a l’interior

Eren aproximadament les 
18.45h de dimecres quan un 
individu va entrar a la casa 
d’uns veïns de Santa Bàrbara, 
segons ha informat Carmen 
Sandonís, la propietària de la 
casa, en una entrevista amb 
Tere Giné Llaveria a La Pla-
na Ràdio. L’individu va apro-
fitar una finestra del pati de 
llums com a punt d’entrada, 
i en aquell moment, el pro-

El delegat del Govern 
insisteix en la 

importància del Fons per 
“suplir els 3.000 llocs de 

treball que es perdran 
amb el tancament de les 

centrals nuclears”

de la Vida a la Plana.
Les jornades duraran fins el 
dia 4 de desembre. 
El xef Dani Jove apadrina les 
Jornades. Durant aquestes jor-
nades es podran fer un tast de 
la rica i elaborada cuina local. 
Durant el novembre també es 
celebrarà La Fira de l’Oli Novell, 
dels Cítrics i del Comerç. 

de ser les primeres benefi-
ciàries d’aquest Fons, que 
els han de permetre créixer 
i assumir noves inversions”, 
ha recordat Salvadó, ressal-
tant que “també és important 
atreure projectes que puguin 
venir a les Terres de l’Ebre 
gràcies als Fons”. 
Coincidint amb la reunió de 
l’òrgan de govern del Fons de 

Transició Nuclear, el delegat 
del Govern ha valorat positi-
vament la incorporació de la 
figura d’una secretaria tècni-
ca. 
“És important l’acompanya-
ment i l’assessorament en 
aquesta missió d’identificar 
projectes en línia amb les 
estratègies de desenvolu-
pament territorial i els eixos 
de la promoció econòmica, 
la generació d’ocupació i la 
transició energètica”, assegu-
ra Salvadó, que ha demanat 
“no tornar a trencar l’estabili-
tat de les lleis que regulen els 
Fons”. 
“No hi ha cap dubte de les 
transferències als ajunta-
ments, tal com s’ha acordat 
per l’òrgan de govern i com 
marca la llei”, ha conclòs. 

pietari va trobar-se a l’intrús, 
tot i que no va poder identifi-
car-lo, ja que el va enlluernar 
amb una llanterna. L’intrús no 
va aconseguir emportar-se 
res ni hi va haver cap afecta-
ció física, però l’ensurt va ser 
gran. Els fets van ser denun-
ciats als Mossos d’Esquadra, 
que van acudir ràpidament 
per a la investigació del cas. 
(La Plana Ràdio)
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INTEGRAT A 
LA CIUTAT I 
RECONEIXENT 
EL PATRIMONI 
HISTÒRIC 
La proposta d’urbanització del 
nou conjunt hospitalari busca 
fomentar la connectivitat 
amb la ciutat de Tortosa a 
diverses escales, convertint 
el Verge de la Cinta en un 
hospital urbà. Per una banda, 
promovent la ràpida connexió 
de l’hospital amb el centre de 
la ciutat mitjançant dos nuclis 
d’ascensors, ubicats sobre l’eix 
del carrer Argentina, afavorint 
una connexió directa amb 
el centre de Tortosa. A més, 
es completarà la pujada a 
l’hospital a través d’un seguit 
de camins accessibles que 
connecten amb el recorregut 
verd de la muralla i la resse-
gueixen, donant continuïtat a 
una alternativa de lleure que 
fa valdre el patrimoni histò-
ricde la ciutat. “Tot plegat, 
una inversió històrica per a les 
Terres de l’Ebre i que dona

resposta a una necessitat de 
present”.

FINALITZEN 
LES OBRES DE 
MILLORA DEL 
CARRER RONDA 
DOCS 
Divendres passat van fina-
litzar les obres de millora del 
carrer Ronda Docs de Tortosa.  
Una actuació que va consistir 
en l’ampliació de l’amplada 
de la vorera, de la part est 
del carrer i entre el passatge 
Ronda Docs-Ronda Reus fins 
a l’avinguda Generalitat, el 
canvi de vorada i paviment de 
vorera; la substitució de l’en-
llumenat públic i la plantació 
d’arbrat. Les obres han tingut 
un cost de 70.689,33 euros. 
Pel que fa a l’enllumenat es 
va dur a terme el canvi de 
columnes i llumeneres, les 
quals es van instal·lar del tipus 
halogenurs metàl·lics amb 
tecnologia LED. També es van 
plantar una vintena d’arbres 
(‘Photinia Serrulata’) en nous 
escocells, amb reg automa-
titzat.

 MÉS NOTÍCIES

tortosa

Una persona va resultar ferida 
greu i una altra va sofrir lesi-
ons lleus per inhalació de fum 
per una deflagració, aquest 
dimarts a la nit, en un pis de 
Tortosa, segons va informar el 
Sistema d’Emergències Mèdi-
ques (SEM), que va enviar dues 
ambulàncies a la zona. El ferit 
greu va ser traslladat a l’Hos-
pital Verge de la Cinta i el lleu 
va ser donat d’alta ‘in situ’. Els 
Bombers van rebre l’avís de l’in-
cident cap a un quart de deu i 
van enviar quatre dotacions 
terrestres a l’indret. 
Els efectius van revisar el bloc 
i van apagar un incendi a la 
cuina del pis afectat. Un cop 
apagat van comprovar envans 
i falsos sostres caiguts, i van 
tallat els subministraments de 
la finca. Els veïns van sortir pel 
seu propi peu.
Segons va informar el Dia-
ri de Tarragona ahir dijous, 
“l’explosió en un pis del car-
rer del Carme va ser provocat 
pel buidatge de tres insectici-

Un ferit greu i un de lleu 
per una deflagració 

en un pis

L’ampliació de l’Hospital de Tortosa Verge de la 
Cinta començarà en dos mesos

Les obres d’ampliació de l’Hos-
pital de Tortosa Verge de la 
Cinta (HTVC) començaran en 
dos mesos, cap a final o princi-
pi d’any. Per agilitzar l’inici dels 
treballs d’un projecte “com-
plex” es demanaran llicències 
d’obres per trams. El projecte 
té un pressupost de 45 MEUR i 
un “ambiciós” termini d’execu-
ció de 22 mesos. El nou edifici 
tindrà quatre plantes i s’hi tras-
lladaran part de les consultes 
externes, el servei de farmaco-
logia, el bloc quirúrgic i l’àrea 
d’esterilització. 
El projecte escollit només con-
templa una única planta soter-
rada per al nou aparcament, 
en lloc de dues com es preveia 
inicialment. Mentrestant, avui 
divendres es posa en marxa 
l’aparcament provisional de 
400 places que s’ha instal·lat al 
Fossar del Sitjar. 
El delegat del Govern, Albert 
Salvadó, ha insistit que l’am-

La delegada de Salud, Íngrid Roca, el delegat del Govern, Albert Salvadó, i l’alcalde de Tortosa, Jordi Jordan.

SALUT

El nou edifici tindrà una 
única planta 

d’aparcament soterrat,-
mentre que avui 
divendres obre el 

pàrquing del Fossar

pliació de l’Hospital de Tortosa 
és “necessària i essencial” per 
als ciutadans ebrencs, i suposa 
“una inversió històrica” per al 
territori, d’uns 45 milions d’eu-
ros -6,2 MEUR de l’aparcament 
del Fossar i 38,7 MEUR per al 
nou edifici-. Mentre s’enlles-
teixen les feines prèvies de 
subministrament, escomeses, 

des a la cuina, que era petita. 
L’acumulació del gas i la flama 
d’un calefactor va destrossar 
electrodomèstics, mobles i va 
llençar parets. Els dos habi-
tants estaven lluny de la cuina 
i això els va salvar”.

sanejament i afectacions de 
l’obra al complex hospitalari, 
el consistori treballa per ator-
gar la llicència d’obra nova i 
de reforma del “projecte bàsic 
avançat”. Quan els treballs co-
mencin, continuaran treballant 
amb l’Ajuntament per obtenir 
“llicències parcials” per la resta 
de les actuacions. (ACN)

Junts per Tortosa felicita la 
Clínica Terres de l’Ebre per 
revalidar, per tercer any con-
secutiu, el premi TOP20 en la 
categoria de gestió hospitalà-
ria global. D’aquesta manera, 
el centre de salut pública de 
titularitat municipal “ha estat 
reconegut com un dels cen-
tres de l’Estat espanyol amb 
el millor equilibri de resultats 
en totes les àrees i processos 
clínics, introduint indicadors 
d’eficiència al costat dels de 
qualitat i adequació. El pro-
grama Hospitals TOP 20 ava-
lua els centres basant-se en 
indicadors objectius obtinguts 
a partir de dades registrades 
de forma rutinària, i ofereix al 
sector sanitari una comparati-
va útil per a la millora de re-
sultats, segons criteris de qua-
litat, adequació i eficiència”. 
La portaveu de Junts per Tor-
tosa, Meritxell Roigé, ha volgut 
felicitar als professionals de la 

Junts per Tortosa felicita la 
Clínica Terres de l’Ebre per 

un nou reconeixement en la 
gestió hospitalària 

Clínica Terres de l’Ebre per 
rebre aquest premi per tercer 
any consecutiu, ja que “de-
mostra la bona gestió que, any 
rere any, fa aquest centre de 
salut de titularitat municipal”. 
Roigé subratlla el resultat de 
l’aposta que, al 2012, va fer 
l’Ajuntament de Tortosa per 
tal d’adquirir la titularitat de la 
Clínica i poder disposar d’un 
nou centre de prestació de sa-
lut per a la ciutadania de Tor-
tosa i dels territoris propers”. 

4 dotacions terrestres 
dels Bombers es van 
desplaçar a l’indret

Meritxell Roigé 
destaca que el premi 

que la CTE rep per 
tercer any 

consecutiu és fruit del 
compromís i 

professionalitat de 
tots els treballadors
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L’AJUNTAMENT 
CONTRACTA 12 
PERSONES  
L’Ajuntament d’Amposta ha 
contractat 12 persones gràcies 
al programa Treball i Formació 
impulsat i subvencionat pel 
Servei d’Ocupació de Catalu-
nya (SOC), amb fons rebuts 
del Servei Públic d’Ocupació 
Estatal (SEPE). Aquests 
contractes, que es van iniciar 
dilluns i tenen una durada d’un 
any, s’emmarquen en diferents 
línies de persones aturades: de 
llarga durada (PANP), majors 
de 52 anys (MG52), percepto-
res de la Renda Garantida a la 
Ciutadania (PRGC), o dones 
en situació d’atur i víctimes de 
violència masclista (DONA).

Per tal de conèixer més 
informació sobre el Programa 
Treball i Formació, podeu 
consultar a la pàgina web de 
Lo Sindicat, o bé trucant a 
l’Àrea de Polítiques d’Ocupació 
i Empresa (977 70 40 27).

 MÉS NOTÍCIES

S’aprova, per unanimitat, la moció de l’Agrupació 
de Penyes Taurines de suport a mantindre 

totes les modalitats de bous
El ple ordinari d’octubre, ce-
lebrat dilluns 30, va aprovar 
per unanimitat la moció de 
l’Agrupació de Penyes i Co-
missions Taurines de les Ter-
res de l’Ebre de suport a man-
tindre totes les modalitats de 
bous de la Llei que regula les 
festes tradicionals amb bous 
a Catalunya. Un text que van 
presentar conjuntament els 
tres grups municipals amb 
representació a l’Ajuntament, 
tal, com es va acordar a la 
Junta de Portaveus i després 
que la Junta de Govern pren-
gués l’acord de presentar-la 
al ple. El grup de Junts per 
Amposta va ser l’encarregat de 
llegir el text de la moció per 
haver-la presentat en temps i 
forma per incloure-la a l’ordre 
del dia. Al debat de la moció hi 

PLE

 

Va ser presentada de 
forma conjunta per tots 

els grups municipals

va assistir una representació 
de l’Agrupació de Penyes Tau-
rines de les Terres de l’Ebre. 

Mocions
El ple d’octubre va incloure el 

debat de tres mocions més. 
La primera, la moció del grup 
municipal de Junts x Ampos-
ta per instar a l’Ajuntament a 
l’execució parcial de Valle-
tes, que va ser rebutjada amb 
l’abstenció de Som Amposta 
i el vot en contra d’Esquerra 
perquè, tal i com va argumen-
tar l’alcalde, Adam Tomàs, “és 
una acció que ja s’inclou al 
PAM”. 
Les altres dues propostes 
eren del grup municipal de 
Som Amposta. La primera, 
per un caravàning sostenible, 
es va aprovar per unanimitat. 
La segona, que es va rebutjar 
amb l’abstenció de Junts i el 
vot en contra d’Esquerra Re-
publicana, era perquè Agbar 
pagui trimestralment el cà-
non de l’aigua.

El vaixell turístic adquirit per 
l’Ajuntament d’Amposta amb 
Fons Europeus Next Gene-
ration ja es troba amarrat a 
l’embarcador fluvial de la ciu-
tat. L’embarcació elèctrica 
serà una de les peces princi-
pals del projecte turístic de la 
ciutat, al voltant de la via ver-
da de la Val de Zafan, la refor-
ma de les cases del Castell i la 
promoció de la façana fluvial 
o els espais naturals del Delta 
de l’Ebre. Segons ha detallat 
l’alcalde, Adam Tomàs, s’està 
treballant per programar ru-
tes sobre l’esmentada façana 
fluvial o els espais de memò-
ria de la Guerra Civil. La seva 

El catamarà elèctric 
espera l’inici de les rutes

La fira “Expoclick, un riu 
de cliks” compleix 11 anys 
exposant 16 diorames a la 
carpa de la zona del pavelló 
firal, del 10 al 12 de novem-
bre. 
“És un esdeveniment que 
ha sigut un èxit en totes les 
edicions i des de l’Ajunta-
ment continuem apostant 
no només per la capacitat 
de crear sinergies entre en-
titats i l’administració, sinó 
pel gran nombre d’activitats 
que es fan al voltant i que 
conviden a participar a la 
ciutadania i ens convertei-
xen ens fan ser un punt més 
d’atracció”, reblava l’alcalde, 
Adam Tomàs.

Expoclick 
compleix 

11 anys

Assessorarà el 
Consell d’Administració 
durant els quatre anys, 
un càrrec que ocuparà 

sense cap tipus de 
remuneració

posada en marxa d’aquí uns 
mesos es troba pendent de 
la definició d’aquest projecte 
turístic i de la licitació de la 
gestió a una empresa privada.
Propulsat íntegrament amb 
electricitat i amb capacitat 
màxima per a 120 persones, 
el vaixell va arribar, finalment, 
després d’un llarg periple des 
de Cantàbria, dimecres de 
la setmana passada a l’em-
barcador fluvial d’Amposta. 
Aquest dilluns al matí l’han 
visitat l’alcalde, Adam Tomàs, 
acompanyat de la regidora de 
Turisme, Inés Martí, i el regi-
dor d’Hisenda, Tomàs Berto-
meu.

La Junta General de l’Hospital 
Comarcal d’Amposta, reunida 
dilluns 30 d’octubre, va apro-
var per unanimitat el nomena-
ment del metge Ismael Piñas 
com a conseller independent 
d’aquest organisme. Piñas, 
que ja està jubilat i s’incorpo-
ra al Consell per als propers 
quatre anys –coincidint amb 
el mandat municipal- tin-
drà les funcions d’assessorar 
i acompanyar a la resta de 
consellers/es en la presa de 
decisions; incrementar la re-
presentativitat d’aquesta soci-
etat; ampliar els punts de vista 
de la mateixa; així com, elevar 
la disposició i la capacitat del 
Consell d’Administració i de 
l’Hospital per a desenvolu-
par amb diligència i eficiència 
la funció de supervisió, sens 
perjudici dels deures atribu-
ïts per la Llei de Societats de 
Capital.
El càrrec, que no té cap tipus 

El doctor Ismael Piñas,  
conseller independent del 
Consell d’Administració de 

l’Hospital Comarcal

de remuneració econòmi-
ca, sí que contempla que el 
conseller independent tindrà 
el dret de vot com la resta de 
consellers i conselleres. 
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Deltebre disposa des d’aquest 
mateix dimarts, d’un nou espai 
al cementiri. Es tracta, aques-
ta vegada, d’un espai en me-
mòria de totes les persones 
que van perdre la seva vida 
durant la Guerra Civil i que 
estan enterrades al cemen-
tiri de Deltebre. L’actuació se 
suma a l’espai en memòria 
de les persones traspassades 
per la COVID-19, operatiu des 
de l’any 2022, i a l’espai de 
Dol Perinatal, inaugurat l’any 
2021. Per  l’alcalde, Lluís So-
ler, aquest nou espai “és un 
pas més en les accions que 
des del Govern municipal hem 
efectuat i estem duent a terme 
per dignificar el cementeri mu-
nicipal”. Soler ha aprofitat per 
avançar que el pressupost de 
l’any vinent inclourà una par-
tida per ampliar el cementiri.

DELTEBRE
Espai al 

cementiri en 
memòria de les 
víctimes de la 

Guerra Civil

El Govern municipal presenta un pressupost 
expansiu, centrat en les inversions, i evita 

augmentar els tributs a les famílies i petit comerç
El Govern municipal ha pre-
sentat la proposta de pressu-
post per a l'any vinent,  2024. 
Una proposta que s’eleva a 
27.635.000 €, un 28% més res-
pecte l’any anterior, i que es 
converteix en el pressupost 
més elevat de la història de 
Deltebre. De fet, aquesta aug-
menta en un 150% respecte el 
pressupost que l’Ajuntament 
de Deltebre tenia tant sols fa 
10 anys.
El full de ruta econòmic res-
pecta els eixos que durant 
aquests anys s’han consolidat 
des del Govern municipal, com 
són el cas de la Imatge de Po-
ble, la Dinamització Econòmi-
ca, la Cohesió Social i les Po-
lítiques Socials. Però enguany 
posa més èmfasi en les inver-
sions. De fet, el capítol d’inver-
sions suposa 11.380.000 €. És a 
dir, un 41,17% del pressupost es 

dedica a les inversions. L’alcal-
de de Deltebre ha detallat que 
“presentem un model d’orde-
nances fiscals que evita l’incre-
ment dels tributs a les famílies 
per tal que no hagin d’assumir 
els sobrecostos estructurals, 
però que en alguns casos, com 

és la taxa d’activitats o bé la 
taxa d’escombraries, es fa un 
replantejament perquè s’adap-
tin a sistemes més progressius i 
a la realitat de cada activitat in-
corporant noves classificacions 
i realitats tributàries per ser més 
eficients i justos”.

“El pressupost més 
elevat de la història

del municipi”

En aquest sentit, des del Go-
vern municipal es proposa la 
congelació dels tributs, sense 
actualitzar ni l’IPC, com tam-
poc s’ha fet en els últims anys, 
tant a les famílies del munici-
pi, com al petit comerç i l'em-
presa. Tot i això, s’incorporen 
una sèrie de noves casuísti-
ques com el cas, per exemple, 
de l’IBI, d’un recàrrec de fins 
al 150% per a grans tenidors i 
d’un recàrrec del 10% per a les 
grans superfícies comercials.

L’AMPOLLA

L‘Oficina de Turisme de l’Am-
polla ha estat escollida, mit-
jançant votació, com una de 
les tres oficines dels munici-
pis de les Terres de l’Ebre per 
formar part del Consell de la 
marca Terres de l’Ebre.
El consell és un òrgan infor-
matiu, d’estudi i dictamen de 
l’Organisme Autònom Patro-
nat de Turisme de la Diputa-
ció de Tarragona.
Segons informa l’Ajuntament 
de l’Ampolla, l’Oficina de Tu-

Consell de la marca 
Terres de l’Ebre

DELTA DE L’EBRE

Quatre dècades després de 
la seva creació, el parc natu-
ral del Delta de l’Ebre tindrà 
un Pla de Protecció Específic 
que establirà les normes bà-
siques d’accés, usos i gestió 
de l’espai natural protegit. El 
procés de redacció es posarà 
en marxa durant el primer tri-
mestre d’aquest pròxim 2024. 
Ho va anunciar el conseller 
d’Acció Climàtica, David Mas-

Un pla de protecció regirà els 
usos i la gestió del parc natural

risme compartirà el lloc de 
representació amb l’Oficina 
d’Amposta, ja que ambdues 
van recollir el mateix nombre 
de vots. Per tant, durant els 
dos anys del mandat 2023-
2027 serà el torn de l’Am-
polla, i els altres dos anys 
d’aquest període, serà l’Ofici-
na de Turisme d’Amposta qui 
ocuparà el càrrec. Les altres 
dues oficines de turisme es-
collides han estat la de la Rà-
pita i la de l’Ametlla de Mar.

Centre Esportiu 
del Delta

El grup municipal d’Esquerra 
ha registrat un seguit de pre-
guntes al Govern municipal 
“sobre la gestió del Centre 
Esportiu del Delta”. Els repu-
blicans s’han mostrat “preo-
cupats per la informació que 
els arriba del centre i que res-
pon a les queixes reiterades 
dels usuaris i de les usuàri-
es, i que segons Esquerra no 
s’han resolt. Poca transpa-
rència en la gestió del Centre 
Esportiu”. 
Des del Govern municipal 
van aclarir que “entenem la 
qüestió com una cortina de 
fum per desviar l’atenció da-
vant d’una setmana on pre-
sentem la congelació de les 
ordenances municipals per a 
les famílies i petit comerç, i 
on també presentem el pres-
supost més elevat de la his-
tòria de Deltebre amb més 
inversions que mai”.

DELTEBRE

cort, amb motiu dels actes del 
40 aniversari de la creació del 
parc natural. Segons va preci-
sar, tots els “agents interessats 
i gent que viu al Delta”, tal i 
com ja tenen el Parc Nacional 
d’Aigüestortes i Estany de Sant 
Maurici, el Parc Natural de la 
Zona Volcànica de la Garrot-
xa o la Zona Terrestre del Parc 
Natural de Cap de Creus.
(més info a la plana 24)
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TIVENYS: 
SUBVENCIONS I 
AJUTS
L’Ajuntament de Tivenys 
ha informat de les últimes 
subvencions resoltes a favor 
del consistori. Per una banda, 
millorar del sanejament d’un 
tram del carrer Valleta, amb 
un import de 32.317,03 euros. 
D’altra banda, reposició 
de tendals al Recinte Firal, 
amb un ajut de 22.932,53 
euros. “L’objectiu és canviar 
els tendals del Recinte Firal 
en mal estat a causa dels 
últims temporals. Seguirem 
informant de les subvencions 
atorgades, de quins són els 
seus objectius i quins imports 
són els concedits”.

PAÜLS: 
ACTIVITATS 
CULTURALS I 
D’OCI
L’Ajuntament ha informat 
de l’agenda d’activitats dels 
pròxims mesos, una eina 
per comunicar les activitats 
culturals i d’oci que es realit-
zaran al municipi. Pel que fa  
a este cap de setmana, avui 
divendres tindrà lloc una as-
semblea informativa local de 
l’Ajuntament. Demà dissabte, 
dinar i ‘tardeo’ organitzat per 
l’Associació de Joves. 

DOCUMENTAL 
SOBRE LA JOTA DE 
XERTA
Esta setmana s’ha presentat a 
la Sala Polivalent el documen-
tal sobre la Jota de Xerta. La 
iniciativa, de l’Associació de 
Mestresses de Casa de Xerta  
(Associació de dones), amb el 
suport econòmic de l’Ajunta-
ment i la Diputació, vol deixar 
constància d’aquest patrimoni 
cultural immaterial del poble: 
els vestits de la balladora i 
del ballador i la manera de 
vestir-se, juntament amb els 
diferents passos de la Jota 
Xertolina. També es vol re-
conèixer a totes les persones 
que d’alguna manera han fet 
que aquesta tradició arribés 
als nostres dies.

BREUS

CONSELL COMARCAL

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre ha celebrat el seu Ple 
ordinari del mes d’octubre, 
on ha pres possessió el nou 
conseller de l’Ampolla, Josep 
Fabra, en substitució de Cinta 
Martí, també de l’Ampolla.
Un altre punt del Ple ha estat 
l’aprovació del Conveni amb 
l’Agència Catalana de l’Aigua 
per a la gestió de les obres 
previstes en matèria de sane-
jament a la comarca del Baix 
Ebre, que permet millorar-ne 
el sistema de finançament. 
D’entre les obres previstes al 
conveni hi figura la depura-
dora dels pobles de Xerta i Al-
dover, que permetrà sanejar 
les aigües dels dos municipis 
conjuntament. El projecte té 
un cost total de 3.364.297,93.
També s’ha aprovat el Conve-
ni amb el COPATE per a l’exe-
cució de les actuacions del 
projecte “Espais Naturals de 
la Reserva de la Biosfera de 

La depuradora de Xerta i Aldover, més a prop

les Terres de l’Ebre” del Pla de 
Sostenibilitat Turística en Desti-
nació. El COPATE ha rebut una 
subvenció de 3 milions d’Euros, 
620 mil dels quals cal invertir a 
la comarca del Baix Ebre.
Un dels projectes que es duran 
a terme és la continuïtat del 
carrilet de la Cava fins al pont 
penjant entre l’Aldea i Amposta.
Alhora, s’ha ratificat la decla-
ració de Bé Cultural d’Inte-
rès Local (BCIL) de l'ermita de 

Cardó de Benifallet. Aquesta 
ermita forma part d’un conjunt 
de catorze ermites construï-

Es declara BCIL les 
ermites de Cardó de 

Benifallet

des que encara es conserven,  
que són patrimoni històric 
de gran valor, i un dels actius 
més atractius del territori.
Pel que fa a les mocions, el 
ple ha debatut la moció pre-
sentada conjuntament pels 
tres grups comarcals en re-
presentació al Consell Co-
marcal del Baix Ebre (Junts, 
PSC i ERC), en suport de to-
tes les modalitats que la llei 
regula en relació a les festes 
tradicionals amb bous a Ca-
talunya.
La moció, consensuada amb 
l’Agrupació de Penyes i Co-
missions Taurines de les Ter-
res de l’Ebre, ha estat aprova-
da amb els vots a favor dels 
grups d’Esquerra i Junts pel 
Baix Ebre. Del grup del PSC 
ha votat a favor el conseller 
de Camarles, Sergi Curto, 
mentre que la resta de re-
presentants socialistes s’han 
abstingut.

Mas Masdeu, Restaurant La Vaqueria i Restaurant 
Pescador, obtenen el distintiu excel·lència en la 

recollida orgànica
L’Aldea s’enorgulleix d’anun-
ciar l’èxit de la fase final de la 
campanya de recollida selec-
tiva de matèria orgànica de 
grans productors organitzada 
pel COPATE. Dels 10 establi-
ments involucrats en aquesta 
iniciativa, tres s’han destacat 
meritòriament pel compro-
mís i la dedicació a la causa. 
Mas Masdeu, Restaurant La 
Vaqueria i Bar Restaurant Pes-
cador, han estat guardonats 
per la seua participació exem-
plar a la campanya, rebent un 
reconeixement especial dels 
agents ambientals del COPA-
TE i de l’Alcalde de l’Aldea, Xa-
vier Royo.
L’Alcalde, Xavier Royo: “Molt 
contents per aquests 3 es-
tabliments del municipi, que 
han superat les expectatives 
pel que respecta al reciclatge 
del porta a porta de la matè-
ria orgànica, i des del COPA-
TE se’ls ha premiat amb un 

L’ALDEA

distintiu, per haver superat el 
70%, els paràmetres que han 
establert com a excel·lència en 
la recollida d’orgànica. També 
vull destacar i agrair la parti-
cipació en aquesta campanya 
de reciclatge, a la resta d’esta-
bliments acollits, ja que entre 
tots hem de servir d’exemple a 
la ciutadania, de què com més 
es recicli, més diners estalvia-
rem, tots junts, en els costos 

de reciclatge que paguem”.  
Aquests tres establiments són 
referents en la promoció de 
pràctiques ambientals respon-
sables, i la seua dedicació a la 
recollida selectiva de matèria 
orgànica és un pas significatiu 
cap a un entorn més net i sos-
tenible per a tothom. Durant 
la campanya, els establiments 
participants van demostrar el 
seu compromís amb el medi 

ambient i la comunitat, acon-
seguint un impressionant per-
centatge, igual o superior al 
70% de recollida selectiva de 
residus orgànics. Aquest èxit 
no només reflecteix el seu 
esforç per utilitzar els con-
tenidors de manera adequa-
da, sinó també el compromís 
amb l’eliminació de residus 
impropis en aquests conteni-
dors.
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9a edició: “Històries de la 
Mar de l’Ebre”El Centre en Resiliència Climàtica 

estrena nova seu 
El conseller d’Acció Climàti-
ca, Alimentació i Agenda Ru-
ral, David Mascort acompa-
nyat per l’alcalde d’Amposta, 
Adam Tomàs, i pel membre 
del Patronat i de la Comissió 
Executiva d’Eurecat, Francesc 
Santasusana, van inaugurar 
l’Edifici Llavor del Centre en 
Resiliència Climàtica a Am-
posta (CRC).
Es tracta d’un edifici de con-
cepció sostenible i circular 
que albergarà les activitats 
que duu a terme el CRC per 
potenciar la lluita contra 
l’emergència climàtica i la 
transició ecològica a Catalu-
nya, Espanya i la Mediterrà-
nia, a partir de la recerca, la 
tecnologia i la innovació.
En el seu parlament, l’alcal-
de d’Amposta, Adam Tomàs, 
va destacar: “Amposta som 
l’únic municipi de les Terres 

AMPOSTA

“Històries de la Mar de l’Ebre” 
és un cicle de conferències 
que tracta temes tan diversos 
com la història, arqueologia, 
biologia o desenvolupament 
territorial, sempre amb la 
costa ebrenca com a eix cen-
tral.
Enguany el cicle constarà de 
quatre ponències que se ce-
lebraran a la sala d’activitats 
temporals del Museu, els dies 
3, 10, 17 i 24 de novembre a 
les 19 h. La sessió inaugural 
d’avui, dia 3, es titula “Més 
enllà de les cures: el paper de 
les dones a la comunitat pes-
cadora”, i serà a càrrec d’Aïda 

LA RÀPITA

de l’Ebre adherit a l’Alian-
ça Catalunya 2030. Que des 
d’aquí s’investigue per ser 
més resilients al canvi climà-

tic i contribuir al desenvolu-
pament sostenible està com-
pletament alineat amb el que 
volem ser com a ciutat”.

Sánchez Martínez. Sánchez 
és investigadora membre del 
GRAMP i actualment docto-
randa en Història de les Do-
nes i Antropologia Feminista 
a la UB. A més, la conferència 
dona tret de sortida a l’ex-
posició “Jo de petita anava 
sempre al moll”, que el Mu-
seu exposarà a la sala d’acti-
vitats temporals fins al 10 de 
desembre.

A la sala d’activitats
temporals del Museu 
els dies 3, 10, 17 i 24 

de novembre 
a les 19 hores

L'alcalde Javier Reverté visita
els centres L'Onada

La residència de L’Onada Serveis a la 
Ràpita, ha rebut la visita de l’alcalde de 
la població, Javier Reverté “Xapo”.
Aquesta és la primera visita de l’alcalde 
des que va sortir elegit el mes de maig 
passat. La raó és saludar a les perso-
nes residents i també veure les obres 
de millora i habilitació que en aquest 
moment s’estan portant a terme a la 
residència. Aquestes obres contem-
plen, des de la remodelació de les ha-
bitacions, fins al sistema de timbres, 
entre altres qüestions, que facilitaran i 
faran més còmoda la vida dels usuaris, 
usuàries i les seves famílies, que al final 

és l’objectiu que persegueix L’Onada 
Serveis, d’acord amb la seva filosofia de 
tenir l’atenció centrada en les perso-
nes. L’alcalde ha pogut conversar ami-
gablement amb el personal del centre i 
també amb les persones ateses.
Posteriorment també ha visitat l’Escola 
Bressol Xip-Xap, pertanyent a la xarxa 
de centres per a infants d’entre 0 i 3 
anys, la gestió de la qual també és de 
L’Onada Serveis.
Tot i que aquesta és la primera visita 
de l’alcalde al centre, de ben segur no 
serà la darrera i hi haurà més ocasions 
al llarg del mandat municipal.

montsià
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ALCANAR

Ple extraordinari
La sessió plenària extraordi-
nària de l’Ajuntament va con-
sistir en el debat i aprovació 
dels següents punts de l’ordre 
del dia:
Proposta de la regidoria 
d’economia i hisenda d’apro-
vació, si escau, de la modi-
ficació de l’ordenança fiscal 
reguladora de l’impost so-
bre activitats econòmiques. 
S’aprova amb els vots favora-
bles d’ERC i la CUP; JUNTS i el 
PSC voten en contra. 
Proposta de la regidoria 
d’Economia i Hisenda i apro-
vació, si escau, de la modi-
ficació de l’ordenança fiscal 
reguladora de l’impost so-
bre béns immobles. S’aprova 
amb els vots a favor d’ERC, i 
els vots en contra de la CUP, 
JUNTS i el PSC.
Proposta de la regidoria 
d’Economia i Hisenda d’apro-
vació, si escau, de la modifi-
cació de l’ordenança fiscal 
reguladora de taxa per reco-
llida d’escombraries. S’aprova 
amb els vots a favor d’ERC; la 

CUP, JUNTS i el PSC voten en 
contra. 
Proposta de la regidoria d’Hi-
senda d’aprovació, si escau, 
de la modificació de crèdit 
per suplement de crèdit amb 
càrrec al romanent líquid de 
tresoreria. S’aprova amb els 
vots a favor d’ERC, i els vots 
en contra de la CUP, JUNTS i 
el PSC.
Proposta de la regidoria d’Hi-
senda de declaració d’obres 
com a obres d’especial interès 
i d’utilitat municipal. S’aprova 
per unanimitat.

La Generalitat ha atorga a dues 
entitats un distintiu pels 

50 anys de la seva creació

El dilluns, a l’Institut Nacional 
d’Educació Física, va tenir lloc 
la gala Arrels Esportives, Reco-
neixement als aniversaris d’en-
titats esportives, on l’Associa-
ció Ciclista d’Alcanar i el Club 
Nàutic de les Cases van rebre 
el distintiu pels 50 anys de la 

seva creació. Joan Roig, l’al-
calde: “em sento molt honorat 
d’haver pogut acompanyar als 
membres de les entitats en un 
dia tan especial. L’Ajuntament, 
continuarem treballant per a 
potenciar i estar al costat de 
les entitats municipals”.

Alcanar acollirà el pròxim 
certamen dels Premis An-
toni Carné, que tindrà lloc 
el pròxim 18 de novembre 
al Teatre Auditori J.A. Valls 
Subirats. 
El passat dilluns, el consis-
tori, acompanyats d’Anto-
ni Ortiz vicepresident de la 
Federació Catalana de So-
cietats Musicals i vocal de 
la junta de l’ENS, va rebre la 
visita per ultimar detalls del 
certamen, de la directora 
dels Premis Antoni Carné. 
Meritxell Ulldemolins, regi-
dora de Participació Ciuta-
dana de l’Ajuntament d’Al-
canar, posa en valor que 
“aquests premis es facen a 
Alcanar, fora de la zona me-
tropolitana de Barcelona, 
donant també suport a tot 
l’associacionisme cultural 
del municipi” i agraeix que 
“la Junta de Govern de l’Ens 
de l’Associacionisme Cultu-
ral Català haja portat el cer-
tamen per primera vegada a 
les Terres de l’Ebre”.

SANTA BÀRBARA

La regidoria de Medi Ambient 
de l’ajuntament ha començat 
a prendre mesures davant l’in-
crement d’olors que es detec-
ten al nucli urbà.
D’una banda, fa setmanes que 
en determinats moments, es-
pecialment a la nit, se sent 
olor de gas i a clavegueram. 
Per aquest motiu, la regidoria 
de medi ambient ha sol·licitat 
a la companyia que gestiona 
el gas canalitzat que passa per 
la població, una revisió de les 
instal·lacions “Creiem que ells 
fan revisions periòdicament, 
però n’hem demanat una que 
no sigui que tinguem algun ti-
pus de fuga de gas”, explicava 
Lluís Gimeno regidor de l’àrea. 
El fet que aquestes olors 
coincidisquen a la nit, quan 
hi ha poc moviment d’aigua 
dins del clavegueram, ha estat 
determinant perquè l’Ajun-

L’Ajuntament pren mesures 
davant l’increment d’olors

tament enceta una altra línia 
de revisió per tal de compro-
var que no hi hagi algun tipus 
d’obstrucció. Des de l’ajunta-
ment també s’han desplaçat 
a diferents empreses del vol-
tant com les dues plantes de 
la Galera de biometagas i de 
biosansa i la indústria química 
de Masdenverge, per com-
provar si les olors que despre-
nen coincideixen en les que 
arriben al municipi i determi-
nant que són olors diferents.
A les olors nocturnes, també 
s’hi ha de sumar les que cor-
responen a l’obertura de la 
planta de tractament de sansa 
que ha obert recentment les 
seues instal·lacions.
(La Plana Ràdio)

S JAUME

Actuacions 
dintre dels 
ajuts de la 

gestió forestal 
sostenible

LA SÉNIA

Sant Jaume d’Enveja va fer 
entrega la setmana passada 
de la recaptació de la I gala 
de Cultura per a la Cura.
Amb la fila zero i les entrades 
a taquilla, es van recaptar un 
total de 1800 euros, el que 
va permetre fer una aporta-
ció de 600 euros per a ca-
dascuna de les associacions 
beneficiàries: Cistinosis ACE; 
Fundació Catalana d’ELA Mi-
quel Valls; i Lliga contra el 
Càncer.
Des de l’Ajuntament van 
agrair la iniciativa de Tempo 
Teatre i esperen poder cele-
brar moltes més edicions de 
la gala solidària.

Recaptació 
de la primera 

gala de 
‘Cultura per a 

la Cura’
El ple de l’Ajuntament va 
aprovar ahir la modificació de 
l’ordenança fiscal del servei 
de recollida d’escombreries 
i les tarifes del servei d’aigua 
potable. 
Pel que fa al servei de reco-
llida i tractament de residus 
municipals, va ser aprovada 
amb 7 vots a favor (Socialistes 
Ulldecona i ERC) i 6 en con-
tra (Activem Ara Pacte Local, 
Fem Poble i PP). D’altra ban-
da, la modificació de les tari-
fes del servei d’aigua potable 
va ser aprovada amb 8 vots a 
favor (Socialistes Ulldecona i 
PP), 1 abstenció (ERC) i 4 vots 
en contra (Activem Ara Pacte 
Local i Fem Poble). Cal desta-
car també que es contemplen 
tarifes bonificades per a les fa-
mílies nombroses.

Modificació 
ordenances 

fiscals

ULLDECONA

L’Ajuntament de la Sénia ha 
portat a terme una sèrie d’ac-
tuacions finançades pels ajuts 
de la Gestió Forestal Sosteni-
ble, atorgats pel Departament 
d’Acció Climàtica, Alimentació 
i Acció Rural de la Generalitat. 
En concret, s’han desenvolu-
pat tres projectes, dintre dels 
àmbits de la millora silvícola i 
gestió dels cicles ecosistèmics 
(a la finca forestal de propie-
tat municipal de Valldebous 
(CUP17), de la millora de vials 
per a la gestió de boscos i la 
construcció d’infraestructures 
de lluita contra incendis (Coll 
de Narrius).

S’està estudiant d’on 
procedeixen

Premis 
Antoni Carné
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MÓRA D’EBRE

GANDESA

La 36a edició de la Festa del 
Vi arrencarà a Gandesa avui, 
divendres 3 de novembre. Al 
llarg del cap de setmana tin-
dran lloc els actes habituals 
que acompanyen aquesta 
fira, consolidada com a tro-
bada de primer nivell per al 
sector i els aficionats al món 
del vi.  
L’eix central de la festa serà la 
Mostra de Vins amb DO Terra 
Alta, que un any més estarà 
instal·lada a la Rambla de la 
Democràcia, i que enguany 
comptarà amb la participació 
de 24 cellers, emparats sota 
la DO Terra Alta. La inaugu-
ració de la Festa del Vi tin-
drà lloc a les 18.30h de la mà 

de la pregonera d’enguany, 
Marta Clot, responsable 
de Vi i Companyia, un dels 
perfils relacionats amb el 
món del vi més seguits a 
les xarxes. Avui divendres al 
vespre (22h) se celebrarà, al 
Celler Cooperatiu de Gan-
desa, la 16a edició de la Nit 
de les Garnatxes Blanques.

El Departament de Salut ha 
licitat, a través d’infraestruc-
tures.cat, el projecte per re-
habilitar i millorar l’eficiència 
energètica de l’Hospital Co-
marcal de Móra d’Ebre amb 
mesures com la instal·lació de 
panells fotovoltaics. 
La iniciativa, amb una inversió 
de 700.000 euros a càrrec del 
Programa d’Impuls a la Reha-
bilitació d’Edificis Públics de 
les Comunitats Autònomes 

Instal·laran panells 
fotovoltaics a l’Hospital 

Comarcal

(PIREP), té com a objectiu 
millorar l’eficiència energèti-
ca, baixar els consum d’edi-
ficis públics i transitar cap a 
les energies renovables. En el 
cas concret de l’hospital mo-
renc, es canviaran calderes, 
producció de fred i la clima-
tització, a banda de la nova 
instal·lació de producció foto-
voltaica. Tot això ha d’ajudar a 
reduir el consum energètic de 
l’edifici. (ACN)

La DO Terra Alta ha tancat la 
verema amb un 10% menys de 
collita que l’any passat. 
Segons ha apuntat el consell 
regulador, la comarca tot i 
haver patit els efectes de la 
sequera, ha rebut més pluges 
que altres territoris, fet que ha 
beneficat la producció de la 
vinya, que ha estat una mica 
més primerenca que anys an-
teriors. 
S’han collit una mica més 
de 36 milions de quilos, dels 
quals un 57% ha estat de raïm 
blanc, i un 43% de negre. La 
garnatxa blanca és la varie-
tat amb més presència, amb 
quasi 10 milions de quilos, i 
representa la meitat del raïm 
blanc collit i un 28% del total 
de la producció.(ACN)

La DO Terra Alta 
tanca la verema 

amb un 10% 
menys de collita

GANDESA

36a edició de la Festa del Vi

ASCÓ

Treballadors de les centrals 
nuclears d’Ascó i Vandellòs 
van bloquejar l’accés a la 
planta d’Ascó aquest dissab-
te, en la primera de les jor-
nades de protesta per exigir 
mantenir els llocs de feina 
un any després de l’inici del 
desmantellament de l’última 
planta nuclear. 
Així, demanen ampliar la 
clàusula d’ocupació actual, 
un cop la planta sigui de ti-
tularitat d’ENRESA. 
Els sindicats calculen que 
el tancament de les plantes 
afectaria uns 200 treballa-
dors directes i més de 500 
d’indirectes. També recla-
men el desbloqueig d’un nou 

Treballadors de les nuclears 
protesten per mantenir els 

llocs de feina durant els 
desmantellaments

conveni laboral i han acordat 
no fer hores extra en aques-
ta parada, un fet que avisen 
que podria endarrerir la re-
càrrega de combustible de la 
planta. L’acció informativa es
va repetir diumenge i també 
dimecres, i es tornarà a fer el 
cap de setmana vinent.

S’aproven els ajuts per 
compensar els pobles que no 
conformen la zona 1 del PENTA
El ple del Consell Comarcal 
de la Ribera d’Ebre ha aprovat 
per unanimitat aquest dilluns, 
les bases per a la concessió de 
subvencions per compensar 
els quatre pobles que no for-
men part de la zona 1 del PEN-
TA. Es tracta dels municipis de 
Benissanet, Ginestar, Miravet 
i Rasquera. La convocatòria 
està dotada amb 40.000 eu-
ros i deriva del conveni que 
cada any signen l’ens comar-
cal i l’Associació Nuclear Ascó 
Vandellòs II (ANAV). Els ajuts 

CONSELL COMARCAL

La subvenció de 
40.000 euros es 

destinarà a millorar 
infraestructures 

locals de Benissanet, 
Ginestar, Miravet i 

Rasquera

es destinaran a projectes de 
millora de les infraestructures 
locals de les quatre poblacions 
esmentades, ja que els seus 
ajuntaments no es poden aco-
llir als ajuts derivats de l’apli-
cació dels plans d’emergència 
nuclear. Per això, el Consell 
Comarcal gestiona anualment 
una partida, que reparteix a 
parts iguals entre els qua-
tre municipis, en concret, de 
10.000 euros per consistori. El 
termini per presentar els pro-
jectes és fins al 20 de novem-
bre. Les obres hauran d’estar 
executades i justificades abans 
del 15 de desembre.

Festival Terra 
Roja, a Prat de 
Comte i Horta 

Els dies 10, 11 i 12 de novem-
bre a Prat de Comte i Horta de 
Sant Joan tindrà lloc el Festi-
val Terra Roja que pretén pro-
moure el debat i la reflexió al 
voltant de les realitats del ter-
ritori, tot generant espais que 
fomentin l’autoestima rural. I 
també per conscienciar sobre 
la importància del coneixe-
ment, el respecte i la conser-
vació del patrimoni natural.
“És una invitació a sentir, re-
flexionar i actuar, però és una 
proposta de dinamització ter-
ritorial que, en últim terme, vol 
identificar estratègies de re-
generació rural”, explica Marc 
Sampé, codirector del festival. 
És per això que les activitats 
programades es plantegen en 
clau de territori, a nivell de co-
marca i zones limítrofes, i que 
en totes elles es busca el mà-
xim de participació de la po-
blació local.

TERRA ALTA

La Festa 
arrenca a Gandesa 
avui divendres 3 de 

novembre

Els sindicats alerten 
que el tancament de 
les plantes afectaria 
uns 200 treballadors 

directes, i més de 
500 d’indirectes
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Els Plans d’autoprotecció municipal, 
en ple procés d’actualització

En la darrera sessió plenària, 
l’Ajuntament ja va aprovar 
l’actualització del PAMEN, el 
Pla d’Actuació Municipal en 
Emergències Nuclears, com 
a municipi afectat per la pro-
ximitat de la Central Nuclear 
Vandellòs II en un radi inferior 
als 10 quilòmetres de distàn-
cia. Aquest pla s’ha d’actua-
litzar cada quatre anys.
A més, s’estan actualitzant els 
plans que estan vinculats al 
PROCICAT, pla de Protecció 
Civil de Catalunya, prioritzant, 
bàsicament, alguns plans bà-
sics d’emergències com el 
PLABEM, Pla Bàsic d’Emergèn-
cies Municipals de caràcter 
general, un manual d’actua-
ció i la seva aplicació davant 
dels riscos als quals la pobla-
ció és més vulnerable.
També s’està treballant en 
l’actualització del PESALAM, 
el Pla Específic de Seguretat 
en Actes Lúdics, el Pla Espe-

L’AMETLLA DE MAR

cial d’Espectacles Pirotèc-
nics, així com el VENCAT per 
emergències de vents forts, o 
l’INUNCAT per a forts aiguats, 
que a la vegada serviran per 
anar creant el DUPROCIM, 
que és el Document Únic de 
Protecció Civil Municipal on 
s’integren els diferents plans. 
Una de les prioritats de 

l’Ajuntament és la reforma i 
posada al dia del CECOPAL, 
el Centre de Coordinació 
Municipal, un lloc de coman-
dament ubicat a la primera 
planta de l’Ajuntament, on 
es concentra la informació 
necessària per a l’execució 
de les mesures de protecció 
en cas d’emergència i que 

es troba en un estat obsolet i 
amb tots els aparells i la tec-
nologia antiquats i desfasats. 
L’Ajuntament està en conver-
ses amb la Subdelegació del 
Govern a Tarragona per po-
der renovar-lo i adaptar-lo a 
les noves tecnologies.
Un cop actualitzats tots els 
plans, l’Ajuntament té la in-
tenció d’explicar el funcio-
nament dels plans mitjançant 
una campanya informativa en 
els mitjans de comunicació 
locals i a través de reunions 
amb els col·lectius i repre-
sentants d’associacions lo-
cals i de veïns.
D’altra banda, un dels objec-
tius que s’ha marcat la regi-
doria de Governació a curt 
termini, és la reactivació de 
l’Associació de Voluntaris de 
Protecció Civil, la qual, des-
prés de formar-se i actuar 
durant uns anys, ara ja feia 
temps que estava en desús.

75è aniversari de la mort de 
Josep Torrademé

Diumenge es va realitzar la primera 
caminada pel terme del Perelló, una 
jornada esportiva i popular que es 
preveu repetir un diumenge al mes.  
La ruta passava per llocs tan bonics 
del terme com la Bassa de les Co-
mes, les Mines o la Torre de les Guàr-
dies. “Gràcies a totes les persones 
assistents. En breu anunciarem nova 
data! Us esperem a la propera!”.

Els propers 4 i 5 de novembre, 
científics de l’Institut Francès 
de Recerca Marina IFREMER 
portaran a terme una campa-
nya de marcatge electrònic, 
i presa de mostres biològi-
ques amb la col·laboració de 
pescadors recreatius de dife-
rents llocs d’Espanya en les 
jornades “Scientific Angler 
Tagging Tour”. Els pescadors 
recreatius seran els encarre-
gats de pescar les tonyines 
especificades pels científics 
que una vegada a bord rea-
litzaran el mostreig requerit 
previ a la implantació de la 
marca electrònica i posterior 
alliberament dels peixos. Les 
dades obtingudes en aques-
tes jornades permetran mi-
llorar el coneixement sobre el 
comportament migratori i la 
distribució d’aquesta espècie. 
Avui divendres (20 h), Eva del 
Amo, alcaldessa de L’Ametlla 
de Mar, inaugurarà les jorna-
des de marcatge.

Jornades de 
marcatge

EL PERELLÓ

Primera caminada pel terme

Dimarts, 31 d’octubre, es va comme-
morar el 75è aniversari de la mort de 
Josep Torrademé Moliné. Torrademé, 
fill del Perelló, va exercir la medicina 
durant més de 40 anys. Va haver d’exi-
liar-se i, posteriorment, va ser con-
demnat a no poder viure al seu poble 
natal. Es pot trobar més informació 
sobre aquest perellonenc a l’obra de 
J. Ramón Buera, Jordi Vendrell i Joel 
Ferré “Josep Torrademé Moliné. Un 
metge perellonenc al capdavant de la 
lluita antipalúdica”.
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LA RÀPITA

El Parlament diu ‘NO’ a les MATs privades de 
Forestalia, a proposta d’Esquerra Republicana

El Parlament ha expressat 
un ampli rebuig a les línies 
de molt alta tensió (MAT) de 
l’empresa privada Forestalia, a 
través d’una moció d’Esquer-
ra Republicana. “No podem 
acceptar un projecte que ni 
correspon al model energètic 
català, ni respecta la veu dels 
veïns, veïnes i institucions, ni 
respon a l’interès general”, ha 
assegurat el diputat dels repu-
blicans Eugeni Villalbí. Ho ha 
fet davant d’una delegació del 
món local republicà que, des 
de diversos punts del país, s’ha 

POLÍTICA

a Endesa agilitzar la legalitza-
ció d’instal·lacions d’autocon-
sum. L’alcalde de Flix i presi-
dent del Consell Comarcal 
de la Ribera d’Ebre, Francesc 
Barbero, va seguir la sessió  
parlamentària des de l’hemi-
cicle, recordant que la comar-
ca  ha expressat el seu rebuig 
a una de les MAT de Forestalia 
que travessa la comarca i que 
afecta els municipis d’Ascó, 
Móra d’Ebre i Garcia.

desplaçat al Parlament per se-
guir el debat de la moció.
Davant d’això, el Parlament ha 
rebutjat les MATs de Foresta-
lia amb el suport d’Esquerra, 
Junts, la CUP i Comuns, men-
tre que el PSC s’ha abstingut 
en aquest punt i ha votat en 
contra d’exigir al Govern de 
l’Estat lleialtat institucional 
amb les decisions del Govern, 
que en els casos d’aquestes 
MATs privades va emetre in-
formes de biodiversitat desfa-
vorables.
“Em pregunto de què servei-
xen vostès a l’hora d’influen-
ciar el model energètic que 
defensa el PSOE i plantar cara 
als oligopolis”, ha preguntat 
Villalbí als diputats socialistes 
davant d’unes MATs privades i 
d’evacuació, les de Forestalia, 
que recorrerien el país al llarg 
de 338 km, amb torres de més 
de 60 metres d’alçada. “Trinxa 
el territori i afecta 74 municipis 
i 13 comarques”, ha insistit el 

diputat. 
Els republicans han aprovat 
un total de 22 dels punts de 
les propostes de resolució del 
monogràfic, gairebé la seva 
totalitat. L’hemicicle ha donat 
llum verda a iniciatives desta-
cades del grup parlamentari 
d’Esquerra Republicana, com 
destinar una part dels ingres-
sos de l’impost sobre els grans 
vaixells, a l’electrificació dels 
ports de la Generalitat o exigir 

Coincidint amb el Dia Inter-
nacional de les Reserves de 
la Biosfera, el director dels 
Serveis Territorials del De-
partament d’Acció Climàtica, 
Alimentació i Agenda Rural, 
Jesús Gómez Fernández; la 
directora dels Serveis Territo-
rials del Departament de Cul-
tura, Victòria Almuni Balada, 
i el president del Consorci 
de Polítiques Ambientals de 
les Terres de l’Ebre (COPA-
TE), Ivan Garcia Maigí, pre-
sentaran, avui divendres 3 de 
novembre, a les 10.30h, des 
del mirador del Castell de la 
Suda de Tortosa, la iniciativa 
Vetllades de la Biosfera.

TORTOSA
Presentació 

de la iniciativa 
‘Vetllades de la 
Biosfera’, avui 

divendres

Festes de Sant Martí 
XERTA

El Departament d’Acció 
Climàtica, Alimentació i 
Agenda Rural ha convocat 
per avui divendres 3 de no-
vembre, una reunió amb els 
ajuntaments, organismes i 
propietaris afectats per la 
proposta d’atermenament 
al litoral del Delta de l’Ebre 
per part del Ministeri per a la 
Transició Ecològica. 
La reunió tindrà lloc avui a 
la Seu dels Serveis Territo-
rials del Departament d’Ac-
ció Climàtica, Alimentació 
i Agenda Rural que està a 
Amposta. 
Tema d’actualitat del que ja 
la setmana passada en vam 
informar: “Estem davant 
d’un nou greuge que afec-
ta la ciutadania de Deltebre, 
i del conjunt del Delta de 
l’Ebre”.

DELTA
Afectacions 

per la proposta 
d’atermenament 

Els republicans 
arrenquen el suport de 
la cambra per un model 

energètic català, 
participatiu, amb 

l’Energètica al 
capdavant

Coincidint amb el Dia 
Internacional de les 

Reserves de la 
Biosfera

De l’11 de novembre al 10 de 
desembre, se celebraran les 
Jornades Gastronòmiques del 
Llagostí. I com a punt de par-
tida, l’11 de novembre, de 12h 
a 1:30h, la Plaça 1 d’Octubre 
de la Ràpita es convertirà en 
l’epicentre d’un esdeveniment 
gastronòmic que celebra els 
tresors culinaris de la zona. 
L’objectiu principal de la Dia-
da del Llagostí és promoure el 
consum de productes locals 

Jornades Gastronòmiques i 
Diada del Llagostí

i celebrar la riquesa natural i 
cultural de la zona. La bellesa 
del paisatge es suma a l’ex-
cel·lència de la gastronomia, 
amb els xefs compromesos 
a mantenir viva la tradició 
d’aquesta celebració i com-
partir-la amb els visitants. 
Serà una oportunitat per as-
saborir plats exquisits i des-
cobrir la llegenda culinària de 
la Ràpita, tot amb una visió 
sostenible.

Del 28 d’octubre al 13 de no-
vembre es celebraran a Xerta 
les Festes Majors en honor al 
Patró, Sant Martí. Són les Festes 
Majors de la població i són de-
dicades al Patró (11 de novem-
bre). Alguns dels actes més tra-
dicionals són les vaquetes pels 
carrers (que no poden faltar a 
Xerta), el sopar popular de bou 

estofat o la ballada de la Jota 
Xertolina el dia de Sant Martí. 
Dissabte passat va tenir lloc 
l’acte de proclamació de les 
Pubilles i dels Hereus de les 
Festes de Sant Martí de Xer-
ta 2023 i el pregó a càrrec de 
Montse Boldú.
Més info de la programació a la 
plana 9. 
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SEGONA 
CATALANA , LLIGA 
FINIQUITADA  
Quan es porten 8 jornades a la 
segona catalana es confirma el 
que vaig dir abans de comen-
çar la temporada: els equips de 
Tarragona estan forts i si en 
altres temporades ha somrigut 
la sort per als equips ebrencs 
en els descensos, en aquesta 
tocarà patir. Lliga igualada i 
el que vaig pronosticar, cada 
setmana canvi de líder: la Sé-
nia, Remolins-Bítem, Cubelles, 
Aldeana, Pobla i ara Cambrils i 
Camarles. Els demostraré que 
la mitjana de posicions de cada 
equip, a l’ equador de la lliga 
i al final, varien entre un lloc, 
dos o màxim tres de mitja-
na amb la qual cosa la lliga 
gairebé està mini finquitada. 
Els quatre primers, només un 
ebrenc. Dels últims set classi-
ficats, cinc ebrencs. Aquesta 
és la realitat, aquest any 
toca borrasca o diluvi si baixa 
l’Ascó i el Morell, set descensos 
poden caure. Al Cambrils Unió 
el veig molt sòlit; el Camarles 
set jornades invicte; Pobla, 
equip molt jove i quedarà entre 
els 4 primers segur. Camp Joliu, 
últims sis partits, cinc victòries; 
Cubelles i Vilaseca aniran a 
més quan recuperin lesionats i 
Jesús i Maria, el seu camp és un 
fortí.  És una lliga de 18 equips 
amb 10 ebrencs i potser aquest 
any tocarà perdre davant de 
rivals de la zona de Tarragona 
que tenen més jugadors per 
ser tres vegades més població, 
Repeteixo agafen aquesta lliga 
i veuran que a cada jornada els 
llocs varien el mínim.

CELMA

MÉS CAPÍTOLS A 
MINUT 91
Dilluns passat, a Minut 91, a 
Canal Terres de l’Ebre, des del 
CF Camarles es va informar 
de la situació del porter Aitor. 
José Bertomeu i el jugador 
Víctor Pujol van manifes-
tar-se sobre l’afer, explicant 
la seua versió. Bertomeu  va 
assegurar que  esta setmana 
el Camarles li donaria la baixa 
al porter ampollero. Però, tal 
com vaig dir dilluns passat, 
falta saber la versió d’altres 
parts afectades. I dilluns 
vinent, a Minut 91, ens visitarà 
Gerard Capera, director espor-
tiu del CD la Cava, amb ganes 
d’aclarir els fets i explicar el 
seu punt de vista.  La meua 
opinió és que, temes com este, 
han passat, passen i passaran. 
Normalment quan un club vol 
canviar l’entrenador i li comu-
nica, ja en té un altre preparat. 
I el mateix passa amb els 
jugadors. Si un jugador vol 
marxar, el més normal és que 
tingue una altra proposta 
a punt de tancar. I ningú és 
millor ni pitjor. Tothom ho 
fa. És la realitat. De totes 
formes, Capera vol posar llum 
a  informacions que es van do-
nar esta setmana i les aclarirà 
dilluns vinent a Minut 91. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Rapitenca-Hospitalet diu 12h

PRIMERA CATALANA

At San Just-Ascó  diss 17.45h

Prat-Tortosa E diss 18.45h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Catalònia-Arboç 17h

E Canonja-Ulldecona 17h

Camp Joliu-Camarles 18h

Cambrils U-R Bítem 18 h

Diumenge

Aldeana-Ampolla 12 h

La Sénia-Hospitalet 16.30h

Vilaseca-J i Maria 17h

Gandesa-Móra la Nova 18h

TERCERA CATALANA

Dissabte

J i Maria-Pinell 16h

Camarles-Roquetenc 17h

Ametlla-Xerta 17.15h

Alcanar-Masdenverge 18.30h

Catalònia-S Bàrbara 19.30h

Diumenge

Perelló-Flix 16h

La Cava-Godall 16h

Tortosa E-Amposta 17h

QUARTA CATALANA 

Dimecres: Torre Esp-Gandesa 0-2

Dissabte: Horta-Corbera 15.30h

La Cava-S Jaume 17h

Amposta-Ginestar 17h

J i Maria-Tivenys 18h

Dium: Benissanet-Ametlla 16h

Fatarella-Campredó 16h

La Galera-Olimpic 16h

LA PROPERA

El partit de
Canal TE:

Rapitenca-Hospitalet   
Diumenge 22.30 h

Minut 91. 
Dilluns:

21.30 h a Canal TE/ 
20h a Canal TE 24

Dimarts:
 20 h a Canal TE 24 i 

23h a Canal TE

Joanma Rodriguez ha 
informat que no 

segueix a 
l’organigrama tècnic 

del primer equip

El Tortosa Ebre va 
guanyar el Morell, amb 

gol de Rafa Llop als 
darrers minuts

La Rapitenca va fer un pas avant 
en la seua recuperació. Va em-
patar sense gols al camp del 
Castelldefels. Important no re-
bre i important seguir sumant. 
Va ser un partit intens però amb 
poques incidències a les àrees 
si bé els dos equips van tenir les 
seus opcions per emportar-se’l. 
La Rapitenca va estar a prop del 
gol en els darrers minuts.
El 0-0 referma la il.lusió d’un 
equip que fa sensació d’estar 
més cohesionat. Els resultats 
sempre generen més confiança 
quan són positius.
El proper partit a la Devesa 
torna a necessitar del suport 

La Rapitenca rebrà 
l’Hospitalet, diumenge 12h

Primera victòria a casa en la 
història del nou club (1-0)

de l’afició. L’Hospitalet, tercer 
classificat, visitarà diumenge 
l’estadi rapitenc. L’equip que 
entrena Jordi Martin s’enfronta 
en les properes jornades con-
tra equips ben classificats a la 
taula. Més proves per a la seua 
millora. 

Joanma no segueix
La notícia de la setmana ha 
estat que Joanma Rodriguez, 
director esportiu els darrers 
anys, no segueix. Va fer un co-
municat dilluns explicant que 
no continua en l’organigrama 
tècnic del primer equip. 
La planificació de la plantilla 
és compartida però Joanma 
no dona més detalls dels mo-
tius de la seua decisió, tot i que 
continuarà vinculat al futbol 
base com a entrenador d’un 
equip, concretament un juve-
nil.
De moment, esta setmana   no 
hi ha més novetats al club ra-
pitenc. 

El Tortosa Ebre va guanyar el 
primer partit a casa de la tem-
porada. Per tant, també va 
guanyar el primer partit en la 
seua història a l’estadi.  
Una victòria que impulsa a 
l’equip de Balart després de la 
derrota de la jornada anterior. 
Un gol de Rafa Llop al 87, arran 
d’una brillant acció d’estratè-
gia, va suposar l’1-0.
Un partit igualat en el que el 
Morell es va trobar còmode  al 
primer temps, tenint l’ocasió 
més clara en botes de Miki. Al 
Tortosa Ebre li va costar i la 
seua opció va ser una rematada 
de Carlos Gilabert. A la represa 
els locals van fer un pas avant i 
van jugar més a camp contrari, 
amb més ritme. Amb els can-

vis l’equip encara va tenir més 
velocitat però, malgrat insistir i 
tenir dues oportunitats, el gol 
no arribava. Així va ser fins que 
una falta lateral va comportar 
l’aparició de Rafa Llop que va 
marcar l’1-0. 3 punts d’or per 
un equip que no rep però que 
també li costa marcar. Impor-
tant recuperar jugadors lesio-
nats com és el cas de Peque. 
Abans del duel, missatge de 
suport per a Povero i Arnau. 
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terres de l’ebre

2A CATALANA1A CATALANA

SEGONA CATALANA. Jornada 8

PRIMERA CATALANA. Jornada 7

l’1-2. Després vam seguir igual, 
tot i que ells van començar a 
arriscar, acumulant gent dalt i 
llavors vam ser natros els que 
vam començar a sortir en clares 
transicions. Amb el canvi de Pe-
pió, vam tenir molta més pre-
sència per banda dreta i en una 
gran acció, li va fer la passada 
a Callarisa que va marcar l’1-3. 
Ells van continuar jugant molt 
directe, acumulant molta gent 
dalt i natros, vam sortir a la con-
tra. Fruit d’una altra contra vam 
fer l’1-4, obra de Callarisa. A 
partir d’aquí ells van començar a 
bombardejar-nos i en dues ac-
cions molt continuades es van 
posar 3-4. A partir d’aquí, amb 
espais, amb una altra acció per 
banda, en què vam aconseguir 
robar i sortir a la contra, Rober-
to va aconseguir el 3-5. Partit 
molt coral. Molt orgullós. Vam 
saber sobreposar-nos a les bai-
xes i vam fer un gran treball col.
lectiu per treure tres punts molt 
importants al  camp d’un equip 
molt potent. Seguim creixent".

Ulldecona-Aldeana, 1-1
Ulldecona i Aldeana van empa-
tar en un partit en què els locals 
van avançar-se amb un golàs 
de Roger Cardona. Els falduts 
es van quedar amb deu perquè 
Kebba, en la celebració del gol, 
va fer un xut a la pilota i esta va 
impactar al cos d’Auré, porter 
visitant. Això va condicionar a 
l’Ulldecona que a la represa va 
cedir metres. L’Aldeana va pas-
sar a ser dominador i Edgar va 
empatar. Juanjo Serrano, mis-
ter de l’Ulldecona: “vam fer una 
primera part molt completa, 
del millor del que portem de 
lliga. L’equip va dominar  i va 
tenir opcions, a més del gol. 
Penso que mereixia més premi 
al descans. Però l’expulsió de 
Kebba ens va comportar can-
viar el plantejament i esperar 
més enrere, buscant alguna 
contra o fent perill en accions a 
pilota aturada. Ens van empatar 
però vam seguir lluitant, salvant 
un  punt que cal valorar-lo per-
què ens permet trencar la di-
nàmica de derrotes a casa; tot 
i que queda un mal cos perquè 
estàvem força bé i penso que 

Derrota  de 
l’Ascó (1-3)

L’Ascó va perdre contra el Vi-
lanova (1-3). Quarta derrota a 
casa en un partit en què van 
tornar a rebre aviat un gol. Ar-
nau Alcoverro, mister de l’Ascó: 
“partit contra un dels candidats 
a l’ascens. Es va posar molt coll 
amunt molt aviat. Volíem cal-
mar d’entrada el ritme del par-
tit, que passessin poques coses. 
Però no va ser així i ells aviat es 
van posar per davant. No obs-
tant, l’equip va reaccionar i va 
tenir una ocasió molt clara i un 
parell de situacions. No vam 
empatar i ells en canvi ens van 
fer el 0-2. Va ser un cop dur 
que no mereíxiem. A la represa, 
vam sortir amb l’objectiu d’en-
trar en el partit però el Vilanova 
va marcar el 0-3 i llavors es va 
trobar còmodes. Natros vam 
fer canvis ofensius i vam carre-
gar més a  l’àrea rival. Vam fer 
l’1-3 i es va insistir, però sense 
poder ajustar el marcador. Hem 
de seguir, fent autocrítica del 
que cal millorar”. 

Arboç-Gandesa, 2-0
El Gandesa no va poder donar 
continuïtat a la victòria de la 
jornada passada, i va perdre al 
camp d’un Arboç que es recu-
pera (2-0). Ivan Romeu, mister 
del Gandesa: “un partit fluix per 
part nostra. Com a conclusió 
general hem d’aprendre que els 
partits que juguem així, els per-
drem. No ens ho podem per-
metre perquè amb este nivell 
baixarem segur”. Romeu afegia 
que “vam plantejar el partit sa-
bent que ells són un equip que 
busca l’espai. Vam plantejar es-
tar en un bloc més baix, amb les 
línies molt juntes. Però no vam 
ser capaços de mantenir-les 
i ells van tenir possibilitats de 
trobar-se per dins. Les segones 
jugades eren per ells i al final, 
sobre el minut 25, ens van fer 
l’1-0. Tot i que ells dominaven 
i natros no estàvem bé, no ens 
van generar ocasions. Però es 
veia que podia arribar l’1-0 i 
així va ser. A la següent juga-
da, enlloc de ser més pràctics, 
vam perdre una pilota en sor-
tida i ens van marcar el 2-0. En 

un minut, dos gols. I això ens va 
allunyar del partit. Malgrat tot, 
en els darrers 10 minuts de la 
primera meitat vam tenir una 
ocasió de Pau, i una rematada 
de Quique. Es cert que en estos 
10 minuts vam poder fer el 2-1 
que ens hagués posat al partit. 
Al descans vam parlar de fer un 
pas avant, sent més intensos en 
els duels. Vam fer dos canvis 
i vam sortir millor. El partit va 
obrir-se, amb el risc que això 
suposava, perquè ells tenen 
gent ràpida. A la represa el joc 
es va anar trencant amb ana-
des i tornades. Vam tenir opci-
ons, com una de Dilla. Ells ens 
van fer córrer cap enrere però 
natros vam saber defensar-nos 
Feia sensació de que ens po-
dien marcar el 3-0 però no va 
ser així mentre que natros vam 
estar a prop de poder entrar el 
partit. En tot cas, el resultat va 
ser just. Hem de veure que així 
no podem jugar i menys fora”. 
El Gandesa, amb dues baixes 
laborals, va haver de recòrrer al 
filial. 

L’Ampolla-Camp Joliu, 1-4
L’Ampolla va perdre contra 
el Camp Joliu (1-4) i segueix 
sense revertir la situació. La 
dinàmica preocupa. L’equip és 
cuer. Chacon, mister de l’Am-
polla, va debutar a casa:  “sa-
bíem que seria un partit com-
plicat perquè el Camp  Joliu té 
un equip molt treballat i amb 
molta qualitat. Natros vam 
treballar perquè ells juguessin 
per fora i per això vam tapar el 
seu joc interior. Vam comen-
çar bé, aviat marcant l’1-0. Ens 
van empatar arran d’una pilo-
ta que la vam deixar al centre 
de l’àrea i del rebuig va venir 
l’1-1 amb el que es va arribar 

al descans. A la mitja part vam 
parlar de seguir defensant molt 
junts, treballant perquè ells 
no filtressin per dintre. Però a 
l’inici de la represa, arran d’una 
conducció d’un jugador ri-
val, va haver una falta lluny de 
l’àrea i del llançament la pilota 
va entrar per l’escaire. Després 
vam estar passius en un llan-
çament de banda d’on va venir 
l’1-3. I també en una rematada 
en un córner. Ells en cinc arri-
bades ens van fer quatre gols. 
Hem de seguir treballant, per 
canviar la mentalitat i ser més 
competitius a les àrees tan a la 
pròpia com a la contrària”.

11 contra 11 a la represa la si-
tuació hagués pogut ser una 
altra”. Xavi Cid, tècnic de l’Alde-
ana: “ens va costar molt entrar 
en el partit, es va notar neguit 
després de l’1-4 de la jornada 
anterior i, a més, l’Ulldecona 
va estar intens buscant a Ke-
bba, un jugador complicat de 
contrarestar pel seu físic. Arran 
d’un rebuig i una pèrdua nostra 
a la frontal de l’àrea ens van fer 
l’1-0 amb un gran tret. Llavors 
va venir l’expulsió de Kebba i 
a la represa, amb superioritat, 
vam buscar obrir el camp i fer 
circular la pilota. Vam empatar 
i vam tenir un parell d’opcions. 
No obstant, ens va mancar una 
mica de calma en la presa de 
decisions per poder arribar amb 
més claredat. Important tornar 
a puntuar tot i que jugant tants 
minuts amb superioritat l’empat 
sap a poc. Ara ja pensar en el 
partit contra l’Ampolla, una fi-
nal després de 3 jornades sense 
guanyar. Esperem també recu-
perar gent”. L’afició local no va 
quedar gens d’acord amb l’ar-
bitratge.

1. Cambrils U
2. Camarles
3. P Mafumet
4. Camp Joliu
5. Aldeana
6. J i Maria
7. La Sénia
8. Cubelles
9. R Bítem
10. Arboç
11. Vilaseca
12. Ulldecona
13. Gandesa
14. M Nova
15.  E Canonja
16. Hospitalet
17. Catalònia
18. Ampolla

15
19
18
17
12
13
21
18
16
10
9
13
10
5
9
7
8
10

6
14
10
10
9
11
12
13
12
12
11
13
14
12
15
12
17
25

17
17
16
16
14
14
12
12
12
12
9
8
8
8
7
6
5
3

Cubelles-La Sénia, 3-5
La Sénia va protagonitzar la vic-
tòria de la jornada, imposant-se 
per 3-5 al camp del Cubelles. 
Albert Bel, tècnic de la Sénia: 
“a la primera part, el Cubelles 
ens va donar terreny i posses-
sió de pilota. Ells ens esperaven 
per sortir en transicions, en les 
quals són perillosíssims. Al mi-
nut 5, fruit d’una bona jugada, 
Callarisa va tenir un mà a mà 
en una acció en què el defen-
sa va fer un possible penal, molt 
protestat per part nostra. A la 
jugada següent ens van montar 
una contra molt ràpida i ells es 
van avançar amb l’1-0. A par-
tir d’aquí vam continuar tenint 
la possessió i ells ens espera-
ven per sortir en transicions. Al 
llarg de la primera part no ens 
van generar excessiu perill. En 
general, tot i l’1-0, vam fer una 
bona primera part en la que als 
últims 10 minuts vam tenir dues 
ocasions”. A la represa, segon 
Albert, “vam portar una altra ve-
gada la iniciativa del joc. Però la 
diferència fou que a la primera 
ocasió que vam crear vam em-
patar amb una molt bona acció 
de Callarisa, amb assistència de 
Capitan. Al cap de poc temps 
Ivan Gasparin, en un llançament 
de falta magistral, va establir 1. Martorell

2. Vilanova
3. S Ildefons
4. At San Just
5. Tortosa Ebre
6. Canonja
7. Parc
8. Prat
9. At Vilafranca
10. Catllar
11. Sitges
12. Santfeliuenc
13. Gornal
14. Ascó
15.  Morell
16. Sarrià

13
12
15
15
6
10
16
9
12
12
8
11
8
4
4
8

8
7
11
9
3
9
15
11
11
11
9
11
13
9
14
12

16
14
14
12
12
12
10
10
9
9
9
7
7
5
4
3

Móra la Nova-Cambrils U, 0-2
Ambròs Segura, mister del 
Móra la Nova: “va ser un partit 
estrany. Vam començar molt 
bé, tenint la pilota amb intenció 
d’anar endavant generant així 
dos o tres situacions. No obs-
tant, sobre el minut 20, arran 
d’un córner en què es va que-
dar la pilota morta a la nostra 
àrea, Gito va fer el 0-1. El gol 
ens va fer mal. Ens vam enfon-
sar una mica massa i el rival va 
poder tenir més pilota. I arran 
d’un error greu nostre en la 
sortida, el rival ens va fer el 0-2. 
Era molt càstig, tal com estava 
el partit perquè malgrat el seu 
domini, no ens van crear difi-

cultats. A la represa, els primers 
15/20 minuts van ser molt bons, 
amb molt més ritme i generant 
ocasions per posar-nos al par-
tit. Per circumstàncies vam ha-
ver de fer canvis de jugadors de 
davant i vam haver d’improvi-
sar i  ja ens va costar i al final 
el Cambrils va acabar el partit 
bastant tranquil perquè natros 
no vam poder donar continuïtat 
al joc de l’inici de la represa. Es 
va emportar este resultat sense 
crear massa ocasions. Però el 
Cambrils és un bon equip que 
va saber controlar el ritme de 
pilota i del partit i va saber patir 
quan natros més vam apretar”.

Callarisa (3), Roberto i 
Gasparin van marcar
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R Bítem, 2
E Canonja, 2

El Remolins Bítem va salvar un 
punt en uns darrers minuts de 
partit trepidants, contra l’Es-
panya Canonja (2-2). 
Adrian Gonçalves, tècnic del 
Remolins Bítem: “vam co-
mençar bé el partit, generant 
ocasions clares. L’equip va ar-
ribar bé a tres quarts de camp, 
només va faltar eficàcia per 
finalitzar jugades. Però poc  a 
poc el partit es va travar molt. 
A la represa, arran d’una fal-
ta, en un rebuig, ens van fer 
el 0-1. El rival rival es va tan-
car molt, amb més pèrdues de 
temps. Però l’equip va tenir 
personalitat i va reaccionar. 
Ens va faltar un xic més de 
paciència i també claredat. Al 
89 va arribar l’empat. L’equip 
es va abocar. Però una pre-
cipitació en sortida de pilota,  
ens va costar l’1-2. No es van 
baixar els braços i al 97 vam 
empatar. Volíem els tres punts 
però veient com va anar el 
partit, el punt és positiu per 
continuar creixent”.

Camarles-Pobla Mafumet, 2-1
la contra, fent el 2-0. La Pobla, 
un gran equip, va apretar però 
natros vam estar molt ferms en 
defensa, a més de poder sen-
tenciar amb les oportunitats 
creades. Ja en afegit ens van 
fer el 2-1 però vam mantenir el 
resultat i vam sumar una vic-
tòria molt meritòria. L’equip es 
una pinya i es reflecteix sobre 
el camp”. 
Peque, mister de la Pobla: “va 
ser un partit obert, en el que 
hagués pogut passar de tot. Un 
empat tampoc hagués estat in-
just, si bé és cert que ells van 
tenir opcions per sentenciar. 
Natros també les vam tenir per 
entrar en el partit però no vam 
poder marcar fins en afegit. Ells 
tenen un gran equip i els felici-
to per la victòria. També desta-
car a l’àrbitre. M’agrada com ho 
fa i no va tenir res a veure en la 
derrota. En absolut”.

El Camarles és un dels líders 
en guanyar la Pobla (2-1). Els 
camarlencs ja porten set jorna-
des sense perdre (5 victòries). 
L’equip continua progressant, 
amb fermesa i demostrant que 
està en un gran moment.
Andreu Cano, segon entrena-
dor del Camarles: “els primers 
15 minuts van ser igualats, de 
respecte entre els dos equips. 
A partir del minut 15 natros vam 
fer un pas avant i vam saber 
generar els espais i així vam te-
nir diverses ocasions, fent dos 
pals, i amb dos jugades de pe-
nal que no van ser xiulades. Una 
acció de Ferran que va rematar 
Kader va ser l’1-0 que va pre-
miar el treball. A la represa ells 
van disposar de dues ocasions 
per empatar. Amb els minuts el 
partit es va obrir i natros vam 
estar molt ferms en defensa i 
vam tornar a crear opcions a 
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TERCERA CATALANA. Jornada 7

Hospitalet, 2
J i Maria, 3

El Jesús i Maria, amb 3 gols de 
Roger Solà, va imposar-se al 
camp de l’Hospitalet. 
Els visitants van tenir el par-
tit encarrilat al primer temps 
però no van sentenciar a l’inici 
del segon i van acabar patint.
Lluís Fornés, tècnic del Jesús 
i Maria: “vam afrontar el par-
tit mentalitzats que la victò-
ria ens aniria força bé, sent 
conscients que havíem de ju-
gar molt concentrats al camp 
d’un equip que necessitava 
puntuar.  I la veritat és que fou 
d’esta forma. Vam fer un pri-
mer temps espectacular, de-
fensiva i ofensivament, amb 
molta bona actitud i eficàcia. 
A la represa, amb l’1-3, vam 
tenir dues ocasions clares per 
tancar el partit. No va ser així i 
vam passar de l’1-4 al 2-3 ar-
ran d’una falta que va fer Marc 
fora de l’àrea i que l’àrbitre va 
considerar que era expulsió. 
De la falta ens van marcar el 
2-3. Faltaven 20 minuts. Lla-
vors l’equip, amb 10, va saber 
sacrificar-se, amb molt de tre-
ball per conservar l’avantatge. 
Vam assolir la victòria i per 
això estem molt satisfets per 
com es va jugar a la primera 
meitat i per com es va reacci-
onar a la represa, un cop ens 
vam quedar amb 10 amb el 
2-3”.

QUARTA CATALANA. Jornada 7

Catalònia, 0
Vilaseca, 2

Dani Fernández, tècnic del Ca-
talònia: “no vam entrar gens bé 
al partit i en general vam fer 
una primera meitat a un nivell 
baix. De totes formes, tot i això, 
no vam patir en excés en de-
fensa. També és cert que vam 
haver de fer uns ajustos perquè 
no podíem crear el que volíem. 
Durant els darrers 15 minuts de 
la primera meitat vam poder 
estabilitzar el partit. Tot i això 
no vam transitar i tampoc vam 
tenir claredat per generar es-
pais. Malgrat això, l’ocasió més 
clara vam tenir-la natros da-
vant de porteria. Ells, en canvi, 
van ser eficaços i es van avan-
çar en el marcador, arran d’una 
acció del seu davanter que va 
deixar de cara al mitja punta. 
No vam acabar d’estar sufici-
entment atents a les vigilàncies 
i ens va penalitzar. A la represa, 
el Vilaseca va fer un pas enrere. 
Natros vam ser més intensos 
però no vam poder donar-li 
continuïtat al joc, ens va faltar 
claredat d’idees, vam gene-
rar pocs moviments. Amb els 
canvis vam ser més verticals. El 
partit estava més per a natros; 
vam millorar però ens va man-
car més agressivitat de cara a 
porteria. A darrera hora, arran 
d’una indecisió nostra i tenint 
la defensa oberta, ells van sen-
tenciar”.

Pas endavant del líder Amposta, 
contra el Perelló(4-2)

Amposta líder, va rebre el 
Perelló, segon. Els locals van 
guanyar 4-2 en un partit igua-
lat a la primera meitat. El Pere-
lló, fidel al seu plantejament, 
va esperar darrera, ben orde-
nat. L’Amposta era dominador 
de la pilota però li costava ar-
ribar amb claredat. Una de les 
poques escletxes visitants va 
suposar una pèrdua i el local 
Àlex López va culminar-la amb 
un tret des de fora de l’àrea. 
Gran gol. El Perelló, tot i l’1-0, 
va seguir el seu full de ruta i va 
mantenir-se ferm, davant d’un 
Amposta que tenia la possessió 
però no podia accedir a l’àrea 
rival. El Perelló, a més, va co-
mençar a obrir-se i ja va avisar 

amb un tret d’Andreu. I, acte 
seguit, Chimeno va empatar. A 
la represa, l’Amposta va fer un 
pas avant, posant-li més ritme 
a la circulació de pilota i obrint 
el camp. Van ser uns 25 minuts 
en el que l’Amposta va sotme-
tre. El juvenil Joan Martínez i 
Felipe van posar el 3-1. Però el 
partit no va quedar sentenciat. 
El Perelló va reaccionar davant 
d’un Amposta més acomodat. 
Chimeno, amb un gol fantàs-
tic, va fer el 3-2. No va haver 
més temps per la incertesa 
perquè en afegit el local Edgar 
va fer el 4-2, tot i que va exis-
tir un fora de joc posicional de 
Nico. L’Amposta segueix líder, 
a 4 punts al segon classificat. 

El Godall va sumar el primer 
triomf, contra un rival direc-
te. Manu, mister del Godall: 
“jugant a casa contra un rival 
directe, era un partit clau per 
puntuar; vam sortir ben posats 
i creant alguna ocasió, però la 
pilota no entrava. Llavors,  vam 
tindre una errada greu que va 
facilitar un 1 contra 1 i ells van 
fer un pal. Malgrat això, està-
vem còmodes però no encer-
tats fins que vam marcar l’1-0. 
Al 43, arran d’un xut des de 
fora de l’àrea, vam aprofitar el 
rebuig per a marcar e 2-0. I a 
les acaballes del partit, en una 
contra ràpida, vam fer el 3-0. 
Però el partit no va quedar 
tancat; 2 minuts després ens 
van fer el 3-1 i uns minuts més 

tard, penal en contra que Oriol 
va aturar. Al final, 3 punts que 
ens feien falta”. Robert Aviño, 
mister del Catalònia: “partit 
amb doble valor de punts en el 
que en els primers 25 minuts, el 
Catalònia va ser superior, cre-
ant dues ocasions molt clares 
de gol. Després vam baixar i el 
Godall, en una contra, va fer 
l’1-0. I, aprofitant un error del 
porter, va marcar el 2-0. A la 
represa, amb els minuts, ens 
vam abocar. En una contra ens 
van fer el 3-0. Un gran gol de 
Ramon va ser el 3-1. A la re-
presa vam ser superiors, tenint 
un penal a favor que no vam 
transformar-lo. Penso que el 
resultat no va ser just, mereixi-
em un empat o la victòria”.  

Godall-Catalònia, 3-1

Flix-La Cava, 2-2
Flix i la Cava van empatar en 
un partit d’alt voltatge que va 
ser competitiu (2-2). La Cava 
va començar ben posada i es 
va avançar amb un gran gol 
de Gerard. Els caveros van 
estar molt millor al primer 
temps, tenint altres possibili-
tats. Però el Flix, tot i no tro-
bar-se còmode, va acabar el 
primer temps generant oca-
sions a través d’Adri. Paulino, 
jove porter de la Cava, va estar 

sensacional evitant les rema-
tades locals. A la represa, tot 
va canviar aviat. Jusi, de falta 
directa, va marcar l’1-1. El par-
tit es va tornar boig, amb fa-
ses en què es va travar per les 
faltes (es va jugar amb molta 
intensitat) i fases en què hi ha-
via anada i tornada. Avança-
da la represa, el local Jusi va 
ser contundent i va engaltar 
un tret que va posar la pilota 
a l’escaire. Fou el 2-1. El Flix, 

amb dues ocasions d’Imanol, 
va poder decidir. La Cava, amb 
un tret espectacular de falta 
de Nabil, va establir el 2-2 i va 
disposar de la darrera ocasió 
amb una jugada de De la Tor-

re. Al final, un empat que va 
fer justícia a un gran partit. Un 
duel en què es van enfrontar 
jugadors i el mister que l’any 
passat van estar a la Cava i ara 
estan a Flix. 
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Roquetenc, 2
J i Maria, 2

Roquetenc i Jesús i Maria van 
empatar a 2.  Informar de la re-
cuperació dels jugadors locals 
Dilan i Pere que van sofrir una 
topada en una acció en què 
també hi va intervenir un juga-
dor visitant, Jeroni. El porter. 
Dilan va necessitar 14 punts a la 
cella i Pere sis.
Del partit, Mario, tècnic del Ro-
quetenc: “a la primera meitat 
vam estar bé, vam intentar por-
tar el pes del partit, tenint un 
parell d’opcions. Ells més reple-
gats, jugant a la contra, van tenir 
dues o tres opcions molt clares. 
A natros ens va costar, sobre tot 
la finalització. Ells es van avan-
çar i amb el 0-1 es va arribar al 
descans. A la segona meitat na-
tros vam ser més protagonistes 
a nivell ofensiu i vam empatar i 
vam tenir moltes ocasions. Ells 
es van quedar amb deu i natros 
vam fer el 2-1. I partir d’aquí, 
partit bastant controlat però ar-
ran d’una pilota penjada a l’àrea 
nostra, Regolf va pentinar-la i 
va fer el 2-2 quan a la segona 
meitat ells no van arribar amb 
perill. Natros encara vam tenir 
vàries ocasions, en afegit, com 
una de Morales. Hem de seguir, 
ens manca una mica de con-
tundència i hi haurem de millo-
rar en estes sentit. Seguim, tot 
els equips es deixen punts en 
cada jornada”.
Dacid Torres, del Jesús i Maria, 
comentava que “a la prime-
ra meitat ells més domini però 
natros vam generar ocasions 
clares per fer un 0-2 o 0-3 al 
descans. Vam fer un gol a la 
sortida d’un córner. A la sego-
na meitat, ells ens van empa-
tar aviat, arran d’una indecisió 
nostra. El partit va canviar. Van 
haver Decisions arbitrals que 
ens van perjudicar, sobre tot al 
segon gol local que fou en un 
fora de joc molt clar. Ens vam 
quedar amb 10 però vam trobar 
el premi  quan Regolf va em-
patar. Ells van buscar el 3-2 i 
van tenir la darrera ocasió. Però 
l’empat fou just tot i que a la 
primera meitat mereixíem més. 
I les decisions arbitrals no les 
entenem. Però l’equip va com-
petir i va sobreposar-se”.

Pinell, 1
Tortosa E, 1 

El partit Pinell-Tortosa Ebre va 
ser suspès al minut 80 amb 
l’1-1 al marcador. Lizaso, mis-
ter del Pinell: “no entenc la 
postura de l’àrbitre; va tenir 
una decisió molt conflictiva en 
una acció arran de la sortida 
del porter rival sobre Moris. Va 
xiular falta en atac i la gent es 
va queixar. L’àrbitre va fer mar-
xar una persona del públic que 
va dir que l’havia insultat. I va 
avisar que suspendria el par-
tit. Lamentem els insults que 
van poder haver-hi però és 
que, tot i vigilar-ho, pot pas-
sar que algú faci algun insult. 
No és cap justificació però no 
se’n jugaria cap de partit així. 
Penso que no calia suspendre 
el partit a 10 minuts d’acabar 
quan dins del camp no va pas-
sar res entre els do jugadors. 
L’àrbitre penso que es va equi-
vocar”. I pel que fa al partit, 
Lizaso va dir que “vam fer una 
primera part molt bona, crenat 
3 ó 4 ocasions a més del gol. 
A la represa ens van empatar i 
el partit es va obrir i  van haver 
ocasions pels dos costats. Una 
llàstima perquè creiem que el 
partit s’hagués pogut acabar 
sense més”.
Òscar Rumense, tècnic del 
Tortosa Ebre: “fins la suspenn-
sió, va ser un partit igualat i 
disputat. Natros vam tornar a  
entrar-hi malament, condi-
cionats per la superfície, a la 
que no estem habituats. Du-
rant els primers 25 minuts ells 
van ser superiors. Natros no 
vam estar còmodes. El Pinell 
es va avançar i va tenir alguna 
ocasió més ampliar l’avantat-
ge. Els darrers 15 de la primera 
meitat el partit es va igualar i 
ja vam fer un parell d’arriba-
des. El marcador d’1-0 era just 
al descans. A la represa vam 
canviar el sistema i vam sor-
prendre. Vam arriscar i vam 
ser superiors. Vam tenir el 
premi del gol de l’empat. Vam 
genera més ocasions amb un 
travesser a porteria buida. Si el 
partit s’hagués acabat hagués-
sim tingut alguna opció. Fins 
aquell moment, a la segona 
meitat vam ser superiors”.

El partit 
Pinell-Tortosa Ebre

es va suspendre 
a manca de 10 minuts 

(1-1)

Xerta, 2
Alcanar, 2

Xerta i Alcanar van empatar. 
Un punt que no satisfà a cap 
dels dos equips. Des de FC 
Xerta comentaven que “pen-
sem que el resultat va ser 
molt injust. Sabiem que era 
un partit important però no 
definitiu. El vam afrontar amb 
molta serietat. L’equip va fer 
una de les primeres parts mi-
llors des que està a Tercera 
catalana. Vam ser superiors, 
ben posats al camp, creant 
moltes ocasions. Però ara es-
tem en un moment en què 
el rival, amb poc, ens  marca 
i així va venir el 0-1. Arribar 
amb desavantatge al descans 
fou massa càstig per les op-
cions creades. El just hagués 
estat al revés, amb un 1-0 o 
un 2-0. Al descans vam arribar 
un xic contrariats. Però també 
vam tenir clar que la dinàmica 
havia de revertir. Havíem de 
seguir igual. Era qüestió d’in-
sistir. Aviat, a la represa, vam 
empatar, tenint altres possi-
bilitats. I va ser quan el par-
tit es va igualar una mica. No 
obstant, la sensació era que 
l’empat era injust. Vam insistir, 
amb noves oportunitats. Però 
no vam marcar i ells, arran 
d’una bona combinació, van 
fer un golàs, amb una parà-
bola esplèndida. Va ser un cop 
dur altre cop.    Però l’equip 
va tenir força i va reaccionar 
empatant en una de les dar-
reres jugades. Un empat que 
considerem que no va reflec-
tir el que va passar. No van 
ser eficaços, però jugant així 
els resultats arribaran”. Ruben 
Subirats, mister de l’Alcanar: 
“penso que vam sumar un 
punt davant d’un equip que al 
seu camp es fa molt fort. Ens 
vam posar per davant amb un 
gol de Joan, però és cert que 
ells van tenir 2 ocasions molt 
clares per poder empatar a la 
primera meitat. A la represa 
sabíem que ho podíem pas-
sar mal amb el seu joc directe 
i amb l’acumulació de gent a 
les àrees amb els serveis de 
Banda. I així va arribar l’empat 
arran d’un servei de banda i 
una falta de marcatge per part 
nostra Ens vam refer i Alex va 
aconseguir amb un gran gol, 
l’1-2. Vam tenir espais i alguna 
ocasió per fer 1-3 però no va 
arribar. No obstant, si que va 
fer-ho el 2-2 que al final ens 
va donar un punt. Penso que 
un empat just però en la jor-
nada anterior i en esta, els pe-
tits detalls ens penalitzen per 
poder aconseguir la primera 
victòria”.

Masdenverge-Camarles, 3-2
El Masdenverge va tornar a 
guanyar després de la derrota 
de la jornada anterior. .
Cristian, tècnic del Masden-
verge: “una primera meitat 
molt igualada, contra un rival 
ben col.locat molt ben posat 
posat en les segones jugades. 
A natros ens va costar molt. 
Ells van avançar-se en una ju-
gada en què ens van guanyar  
l’esquena. Això ens va activar i 
vam millorar, tot i disposar de 
dificultats per crear. En tot cas, 
vam tenir un punt de millora. 
I Àlex va empatar. A la segona 
meitat vam progressar. Vam 
estar més ben ubicats, amb 
més presència a l’àrea rival. I 
vam ser més intensos en els 
duels. En un córner, Ventura 
va fer el 2-1. A partir d’aquí, 
l’àrbitre va expulsar un juga-
dor del Camarles. Natros amb 
superioritat vam poder ma-
tar el partit. No vam fer-ho i 
al 44 ens van pitar un penal i 
ens vam quedar amb 10. Fou 
el 2-2. Semblava que l’empat 
seria definitiu però en afegit 
arran d’una jugada per banda 
i la pilota es va quedar mor-
ta a la frontal i Pau va fer un 
xut que va comportar el 3-2 i 
la victòria. Vam acabar al final 
amb nou. Som un equip que, 
amb més encert o menys som 

S Bàrbara-Ametlla, 1-3
L’Ametlla va guanyar al camp 
del Santa Bàrbara (1-3). Els 
de la plana es van avançar en 
el marcador amb gol de Toni 
però els caleros van capgi-
rar-lo amb gols d’Ivan Vidal, a 
la primera meitat. A l’inici de 
la represa, una jugada de Marc 
Brull per l’esquerra de l’atac 
visitant va suposar l’1-3, afu-
sellant al porter local. Amb l’1-
3, el Santa va insistir i va gaudir 
d’opcions, però no va poder 
entrar en el partit. Eric va estar 
encertat.
Jefrey Callau, mister del Santa 
Bàrbara, comentava que “vam 
començar bé i ens vam avan-
çar en el marcador. Posterior-
ment, el partit va equilibrar-se 
i l’Ametlla va empatar. La ve-
ritat és que l’equip va jugar 
amb bona actitud i va treba-
llar bé. No obstant, l’Ametlla 
va remuntar amb l’1-2, resul-
tat amb el que es va arribar 
al descans. A la represa, no 
vam començar intensos i ells 
van fer l’1-3 arran d’una bona 

de batalla”. Florin, mister del 
Camarles B: “vam fer un bon 
partit, molt posats. Ens vam 
avançar amb el 0-1. Tot i que 
ens van empatar, vam estar 
molt bé mentre que ells no es 
trobaven còmodes al primer 
temps. A la represa, l’únic pro-
tagonista va ser l’àrbitre. Les 
meues 3 últimes expulsions 
han estat quan ens ha xiulat 
ell. D’un córner que no era 
ens van fer el 2-1. I ens vam 
quedar amb deu per protestar. 
Però l’equip va seguir insistint 
amb ocasions, fent el gol al 94 
arran d’un penal clar. I dos o 
tres minuts més tard, el Mars-
denverge va aconseguir un gol 
per l’escaire. Felicitar els juga-
dors. Penso que inclús amb 
deu vam merèixer poder gua-
nyar. Ells a la contra vam tenir 
espais però natros vam lluitar 
fins el final. Et quedes amb 
cara de tonto perquè mereixí-
em més. De les jornades dis-
putades fins ara, el Camarles 
ens mereixem molt més del 
que tenim. La realitat és esta. 
I del partit a Masdenverge dir 
que l’únic protagonista va ser 
l’arbitre que després també 
va expulsar dos jugadors del 
Masdenverge, amb  moltes 
targetes i la majoria per fer-li 
observacions, sense més”.

acció individual. Amb l’1-3, 
l’equip va reaccionar i va tenir 
diverses ocasions però, com 
en jornades anteriors, ens va 
faltar resoldre per haver ajus-
tat el partit i haver pogut tenir 
més possibilitats”. 
Xavi Subirats, mister de 
l’Ametlla, valorava que “l’equip 
va saber refer-se i va remun-
tar abans del descans, amb 
gols d’Ivan. I a l’inici de la re-
presa, Marc va assolir l’1-3. I, 
posteriorment, l’equip va sa-
ber defensar-se dels atacs del 
Sant Bàrbara. Molt satisfet del 
treball per contrarestar els in-
tents del rival. Victòria treba-
llada”. 

Toni Calafat va fer l’1-0 
però Ivan Vidal (2) i Marc 
Brull van remuntar pels 

caleros

3A CATALANA

Arran d’una topada, el 
porter del Roquetenc 
Dilan va necessitar 14 

punts a la cella. I el seu 
company Pere, sis.



19esports DIARI MÉS EBRE • divendres 3 de novembre / 2023

Ginestar, 2
Benissanet, 1

El Ginestar es va emportar el 
derbi. Partit igualat en el que 
els locals es van avançar amb 
un gol de Pinxo, culminant una 
bona jugada per l’esquerra de 
Manu. Amb l’1-0, el partit va 
seguir intens tenint els locals 
dues opcions, una clara de 
Yousef que no va poder definir 
quan ja havia superat a Galle-
go, porter que ha tornat al Be-
nissanet. A poc del descans va 
arribar la jugada polèmica. L’àr-
bitre va invalidar una jugada de 
gol dels visitants. Ignasi, amb 
una targeta, va empènyer a un 
rival. Els visitants es van quedar 
amb deu. A l’inici de la represa, 
els ginestarols van perdonar 
la sentència amb oportunitats 
molt clares. Però va ser el Be-
nissanet, amb deu,  qui va em-
patar amb un tret de Ricard. 2 
minuts després, el local Manu 
va assistir a Yousef que va mar-
car el 2-1. El partit, molt intens, 
va acabar incert. El Benissanet 
va fer un pas avant i va buscar 
l’empat, tenint una arribada 
amb possibilitats. El Ginestar va 
conservar l’avantatge i va su-
mar 3 punts valuosos. El Benis-
sanet va perdre el tercer partit 
seguit. 

Sant Jaume, 0
Amposta, 2

Partit molt disputat. Inici amb 
una ocasió visitant i amb el 
0-1, gol de cap de Sergi. El 
Sant Jaume va reaccionar i va 
ser intens en els duels i va fer 
diverses arribades per poder 
empatar. L’Amposta va tenir la 
seua clara opció al 45. A l’ini-
ci de la represa el Sant Jaume 
va poder empatar. Però al 60, 
l’expulsió de Manel i el 0-2 
van sentenciar la victòria d’un 
Amposta que va haver de patir 
davant d’un Sant Jaume que va 
vendre cara la derrota. 

Ametlla, 2
Fatarella, 1

La Fatarella es va adaptar bé 
i es va avançar i en el primer 
temps va tenir ocasions clares 
per encarrilar el duel. D’un 
possible 0-2 es va passar a 
l’1-1, poc abans del descans. A 
l’inici de la represa, els locals 
van remuntar. El partit, amb el 
desgast, es va anar trencant 
i va tenir anades i tornades, 
amb possibilitats a les àrees, 
sent molt intens. Un empat, tal 
com va anar, no hagués estat 
injust. L’Ametlla torna a gua-
nyar després de 3 jornades. La 
Fata veu frenada la ratxa.    

Corbera, 3
Jesús i Maria, 0

Quarta victòria seguida del 
Corbera a casa. Molt treba-
llada perquè el rival va lluitar 
fins el final. El Corbera va tenir 
pegada i en cinc minuts al pri-
mer temps (minut 18 i 24) es 
va posar amb el 2-0, gols de 
Ricard i Marcos. A la represa 
el Jesús i Maria va buscar po-
sar-se dins del partit però al 
final els locals van sentenciar, 
gol de Víctor.  

Tivenys, 0
La Galera, 3

El Tivenys no pot enlairar-se, 
tot i haver ofert una millora en 
anteriors partits. La Galera va 
sumar el primer triomf fora, te-
nint eficiència. Eric poc abans 
del descans va fer el 0-1. A la 
represa, la Galera, en una al-
tra acció a pilota aturada, amb 
centrada de Pau, Bubacar va fer 
el 0-2. El Tivenys es va abocar 
i va tenir noves opcions, sense 
encert. La Galera, ben posada, 
va sentenciar amb gol de Joan. 

Olímpic, 3
La Cava, 2

L’Olímpic, en una acció d’es-
tratègia, va fer l’1-0 aviat. Un 
gol que va afectar a l’equip vi-
sitant que, tot i jugar bé, no va 
fer perill a l’àrea rival. L’Olím-
pic va poder generar un parell 
d’opcions per decidir. A l’inici 
de la represa, la Cava va empa-
tar. No obstant, els morencs, 
avançada la segona meitat, 
van encarrilar amb el 3-1, gols 
de Martí. La Cava va fer canvis 
i va ajustar el marcador. “Gran 
victòria contra un molt bon 
equip”, va dir el mister local.

Campredó, 4
La Torre Espanyol, 0
El partit va començar igualat, 
amb un conjunt visitant ben 
replegat. L’1-0 va ser de penal, 
obra de Roger. El gol va donar 
més calma al Campredó que  a 
la segona meitat, aviat, va en-
carrilar el duel amb dos gols, 
tots dos de Roger que va sig-
nar un hat-tric.  Ja al final, els 
locals van establir el 4-0 defi-
nitiu. El Campredó, a casa, es 
manté ferm havent fet 13 gols 
en 4 partits.

Gandesa B, 4
Horta, 3

Derbi terraltí amb gran amb 
gran ambient. Un partit boig, 
sobre tot al primer temps en el 
que Mario va fer el 0-1. Isma-
el va empatar per al Gandesa 
que va quedar-se amb 10. Ma-
rio va fer l’1-2 i l’Horta també 
va quedar-se amb deu. Ismael 
va tornar a empatar. I Gerard 
va establir el 3-2 al 42. L’Horta 
va reaccionar i va empatar poc 
abans del descans. A la represa, 
el Gandesa va ser dominador 
en els primers minuts. No obs-
tant, el derbi va obrir-se i l’Hor-
ta va fer un pas avant. Va dis-
posar d’un penal que va aturar 
el porter local. Hagués pogut 
ser el 3-4. Chiqui, de falta va 
fer un travesser. El duel podia 
anar d’un costat a l’altre. Arran 
d’una contra local, falta lateral 
que Jonatan va transformar per 
l’escaire.  Possiblement l’empat 
hagués estat més just. El Gan-
desa, que ha recuperat efec-
tius, progressa amb 10 punts 
de 12. Dimecres va guanyar a 
la Torre de l’Espanyol (0-2), en 
partit avançat. 

4A CATALANA
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  ALBERT BEL (LA SÉNIA)

TOP SECRET

CF ALCANAR
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
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Ni les riuades han 
pogut amb aquest 

equip que va estar a 
punt de desaparèixer i 
que ha tirat avant amb 
més força. Al primer 
equip, gairebé tots 
els jugadors són del 
poble. Ja hi ha una 

filiació  amb el futbol 
base, i en marxa també 
la unió amb les fèmines 
i veterans. Gran labor 

associativa i que 
beneficiarà per anar 
tots en una direcció.

EQUIP DE LA SETMANA: SCER L’AMETLLA 

ÉS L’EQUIP MENYS GOLEJAT DE LA 3A CATALANA I 

NOMÉS QUATRE JUGADORS HAN MARCAT GOL I VAN 

TERCERS. PORTEN 6 PARTITS INVICTES.

EL CRAC DE MASDENVERGE

· Quan només es porten 8 
jornades, cal destacar tres 
marcadors de l’equip senienc: 
contra el Catalònia, 6-1, a 
l’Ampolla va guanyar 0-4 i ara 
a Cubelles 3-5. En tres par-
tits, 15 gols que demostren 
que aquest equip no només 
té gol, efectivitat, té alguna 
cosa més. Va ser el primer 
equip ebrenc que va guanyar 
a la zona de Tarragona aques-
ta temporada en dissabte i va 
marcar cinc gols a la segona 
part amb un final de traca del 
83 al 90, quatre gols dels dos 
equips.
· Rapitenca, un punt més però 
el més difícil són les prope-
res set jornades quan arriben 
els gallets de la lliga. S’han 
d’enfrontar a set equips dels 
9 primers classificats i, entre 
ells, els tres líders, Olot, Tona 

i Hospitalet.
· L’èxit del Camarles, de qui és? 
Dels jugadors?. Del mister? O 
del bon tàndem que formen 
Carlos Gilabert i Andreu Cano? 
Són un espectacle en els par-
tits a la banqueta, aixequen 
alhora les mans i a cada gol 
s’abracen.
· Setmana calenta en alguns 
camps, a Pinell l’arbitre va sus-
pendre el partit per insults i en 
un camp de segona catalana 
un jugador visitant es va baixar 
els pantalons diverses vegades 
de cara als aficionats. I en dos 
camps, dos àrbitres van estar 
una mica xulos.
· De moment, decepció a l’Am-
polla: de tenir un equip per es-
tar a meitat taula a ser l’últim 
classificat. L’aposta de tenir 
gairebé tota la plantilla de fora 
no funciona. I fonts del club 

em diuen que quedaran entre 
els sis primers. Que no hi falti 
l’optimisme.
· Camarles B, dels set últims 
partits, en els dos últims gua-
nyava i va empatar i aquesta 
setmana a Masdenverge va 
empatar i als últims minuts va 
perdre. Florin es desespera. El 
mateix àrbitre l’ha expulsat 3 
vegades. Una mica estrany. 
· Està tocant les tecles del pi-
ano Kiki a la Cava i sonen de 
meravella. Fa tres jornades que 
està invicte;  la setmana passa-
da contra el líder va empatar i 
porta dos desplaçaments pun-
tuant i aquesta setmana a Flix 
va demostrar que l’equip amb 
els nous fitxatges i els recupe-
rats de lesions és un altre.
· El Masdenverge té doble 
punts que la temporada pas-
sada a la jornada 7. I compte 

a la dada: fins aquesta jornada, 
la lliga anterior, havien marcat 
nou gols. En aquesta onze ju-
gadors ja han mullat.
· Partit Tivenys-la Galera, l’ar-
bitre era tan feliç que va fer 
durar el descompte 19 minuts, 
va començar el partit a les 
15,30 h i va acabar a les 17,48.
· Any passat Carles kader va 
marcar 15 gols i en aquesta ja 
n’ha fet 7, li ha promès al seu 
mister 20 gols.
· Afaire del porter: sent jugador 
del Camarles, entrenava amb 
la Cava. Surrealisme i el mister 
Kiki volia pagar la clausula de la 
butxaca; el que explico no ho 
explico jo, ho va dir el secre-
tari tècnic del Camarles, Ber-
tomeu, al programa de Michel.
· Quina mala sort té Pepe Ba-
lart, lesions de Povero i ara Ar-
nau i, a sobre no li han portat el 

davanter que falta; mentre ell 
ha de seguir fent invents.
· Gran temporada del juvenil 
de l’Amposta a la preferent: 
van segons, el cadet tercer, el 
primer equip és líder així com 
el ‘baby’ Amposta de la quarta 
catalana.
· Jordi Fabregat no es merei-
xia el cessament de la SD Lo-
grontés. Des que se’n va anar 
no han guanyat ni un partit.
· Vaig perdre el compte dels 
anys que fa que la Sénia no 
va a un desplaçament en 
autobús, més de deu anys. 
Recordo que de ben petit jo 
acompanyava a l’equip als 
desplaçaments; es jugava 
diumenge i es sortia dissabte. 
Es feia nit a Sitges, sopar i 
després passeig. Els pocs afi-
cionats que anàvem ens van 
convidar al sopar a l’hotel.

MARADONA I 4 GERMANS EBRENCS
Dues parelles de 
germans, Pablo i 
Jordi Forés (La Cava) i 
Serafin i Juanjo Alcalà 
(J i Maria). Aquest 
treballava a Argentina, 
fa 30 anys, i volien 
veure a Maradona. I per 
veure’l només hi havia 
una solució: anar a 
casa seva. La seguretat 
era aclaparadora; van 
muntar guàrdia i va 
arribar Maradona. Ells 
van cridar: “Maradona, 
som catalans, volem 
saludar-te”. I el Pelusa 
es va aproximar i es van 
fer aquesta foto. Diego 
els va dir que  qualsevol 
cosa que necessitessin 
anessin a veure’l.

Es diu Toni Iniesta, és president dels jubilats de Masdenverge, està a la junta del 
futbol, col·labora en dos programes de ràdio a l’emissora de la seva localitat. 
Estudia a la UNED, col·labora amb un centre de discapacitats mentals i des 
de fa unes setmanes ens ajuda per al portal Futbol Ebrenc. Té 2 fills un juga a 
Masdenverge i l’altre és porter del Gandesa.

www.mesebre.cat

Viv im 
l 'esport !

PARELLADA
(Ametlla)

ION
(Alcanar)

JOSUÉ 
(Camarles)

PACHU
(Rapitenca)

XEXU
(R Bítem)

CARDONA
(Ulldecona)

RAFA LLOP
(Tortosa Ebre)

CHAVARRIA
(Aldeana)

CALLARISA
(La Sénia)

NABIL
(la Cava)

ERIC
(Masdenverge)

ROGER SOLÀ
(Jesús i Maria)

AITOR CARDONA
(Godall)
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Club Volei Roquetes, derrota 
contra el CV Sóller (1-3)

HANDBOL

El sènior de l’Handbol Club 
Perelló va guanyar el Sant-
pedor per 33-22.
Cop sobre la taula impor-
tant de l’equip perellonenc, 
a casa, després d’algunes 
derrotes contra equips que 
estan per sobre a la classifi-
cació. Es va veure un equip 
decidit, més cohesionat i 
combatiu. 
L’Handbol Santpedor, un ri-
val ja conegut, va anar per 
darrera al marcador durant 
tot el partit i no va tenir op-
cions d’avançar-se. 
Les perellonenques van 
mostrar un joc en equip àgil, 
amb una actitud col·laborati-
va que va permetre un total 
de 33 gols. En defensa, algun 
error puntual, però en gene-
ral van ser contundents. 
“Continuem amb aquesta di-
nàmica, treballant en aquells 
punts que cal millorar”. En 
la propera jornada, visita al 
Montmeló. Per la seua part, 
el cadet va perdre a la pis-
ta del Sant Esteve Sesrovires 
(35-28), en l’últim partit de la 
primera volta de la primera 
fase. (Facebook HC Perelló)

El sènior masculí de Tercera 
catalana va fer un altre pas 
endavant en la seua recu-
peració en guanyar a la pis-
ta del Club Escola Handbol 
Vendrell per 30-31. Un partit 
igualat, incert fins el final en 
el que es va poder gestionar 
el mínim avantatge i sumar 
una victòria que impulsa a 
l’equip després d’un inici de 
competició amb dubtes. Es 
recuperen efectius i això es 
deixar notar. 
Per la seua part, l’infantil 
masculí va perdre a la pista 
del Club Handbol Voramar 
Sant Martí per 41-20 en una 
confrontació en la que no va 
tenir opció davant d’un rival 
més fort físicament i amb 
més recursos.

Primera derrota del sènior 
femení de Lliga Catalana (23-22)

Setmana de 3 partits. El cap 
de setmana passat, victòria 
del sènior femení del Club 
Handbol Amposta contra el 
CE Handbol BCN Sants (36-
24). Era la setena consecutiva. 
Va ser un partit que des dels 
primers instants es va veure 
a l’Amposta molt superior al 
conjunt barceloní.
Dimecres, en jornada inter-
setmanal, l’equip ampostí va 
perdre per 23-22. Primera der-
rota. Partit molt igualat que va 
decidir-se per petits detalls. 

Darrera possessió per a l’Am-
posta quan disposava de vint 
segons per endur-se els dos 
punts, però una desafortunada 
pèrdua de pilota i l’encert a la 
contra del Sant Vicenç va do-
nar a l’últim instant el triomf a 
les locals. Demà, el líder l’Am-
posta rebrà el Martorell,
D’altra banda, primer triomf  
del sènior masculí del club. 
Va guanyar 24-29 a la pista de 
l’Handbol Súria B. Partit domi-
nat de principi a fi amb un molt 
bon joc col·lectiu en atac. 

Centre 
Esports Tortosa

CLUB HANDBOL AMPOSTA

Handbol
Club Perelló

El CV Roquetes de Superlliga 
2 va perdre va perdre davant 
del CV Sóller per 1-3. L’equip 
va fer un bon començament 
de partit, un primer set molt 
ben jugat davant d’un rival 
molt erràtic que va donar 
l’avantatge perquè els ro-
queteros s’emportessin el set 
amb tranquil·litat. Al segon 
l’equip visitant va reaccio-
nar i va mostrar un gran joc. 
Des del Club Volei Roquetes, 
aclarien que “per la nostra 
part una altra mala notícia 
fou la lesió d’Isak el nostre 

lliure i líder del joc defensiu. 
La seua absència ens va dei-
xar l’equip desestabilitzat. La 
situació es va complicar Ex-
cessivament. L’equip encara 
no pot comptar amb Franc 
Laurenti i ara es va afegir la 
baixa d’Isak. El Sóller va re-
muntar i, tot i els esforços 
del quart set, no es va po-
der reaccionar i es va perdre 
el partit”. “Quan estiguem 
complets, donarem guerra. 
Només queda treballar i tenir 
molta paciència”, va dir l’en-
trenador Agustin Rodríguez.

En la cinquena jornada de la 
lliga Divisió d’Honor, al grup 
3, l’Amposta va guanyar el 
Riudecanyes per 3-2. El CFS 
Roquetes, per la seua part, va 
perdre per 3-2 a Maials. Pel 
que fa la lliga de Primera divi-
sió, els resultats de la tercera 

jornada van ser els següents:  
Alcanar-Ascó 7-1; Hostal de 
l’Anton Batea-Móra d’Ebre 
9-6; Tivissa-Flix 4-4; Futsal 
Tortosa-Rapitenc 4-1; Ex-
perience Amposta-Capçanes 
3-2; Vandellòs-Móra la Nova 
2-3.

Futbol femení

Veterans. 1a jornada
Primera jornada
Aldeana-Rapitenca 2-1
La Plana-Ametlla 2-3
Alcanar-Amposta 2-4
Roquetenc-Perelló 7-0
Tortosa-Vinaròs 3-0

A la segona divisió femenina, 
futbol-11, l’Aldeana va gua-
nyar 0-3 el derbi a Roque-
tes. Silvia, Andrea i Marta van 
marcar. El Gandesa va perdre 
2-3 contra el Riudoms. 
Pel que fa a la lliga futbol-7, 
este cap de setmana passat 
va codisputar-se la segona 

jornada de la competició amb 
els partits següents: 
Perelló-Arnes 4-0; Am-
posta-Olimpic 2-3; R Bí-
tem-Rapitenca 2-0; Campre-
dó-Tortosa Ebre 0-4; Femení 
Alcanar-Ampolla 8-0 (suspès 
al descans). La Plana descan-
sava.

Propera jornada:
Vinaròs-La Plana
Rapitenca-Alcanar
Ametlla-Aldeana
Canareu-Roquetenc
Perelló-Tortosa

Futbol sala

El torneig es va disputar el 
dissabte al matí i diumenge 
al complex esportiu futbol 
Salou. Un torneig internaci-
onal que englobava totes les 
categories de futbol base tant 
masculí com femení.
Després de la gran fase de 
grups del dissabte matí on el 
benjamí de la UD Jesús i Ma-
ria, va aconseguir guanyar els 
3 partits amb una gran imatge 
i joc, va passar a les semifinals. 
El diumenge va guanyar per 

El Jesús i Maria benjamí, 
campió del Torneig 

Football Cup Barcelona
2-0 a les semifinals al Dynamic 
Coaching equip Irlandès.
La final va ser contra la UE Ale-
lla; abans d’acabar la mitja part 
Ivan va fer l’1-0 per al Jesús i 
Maria. A falta de 5 minuts per 
al final del partit, l’Alella va em-
patar. 
A la tanda de penals, els par-
tidalencs van obtenir la victò-
ria per 2-0, proclamant-se així 
campions de la 23 a edició del 
torneig FOOTBALL CUP BAR-
CELONA.

V Trobada de Muletes de l’Ampolla
L’Associació Esportiva Lo 
Fangar va organitzar dis-
sabte passat, a la platja de 
l’Arquitecte, la V Trobada 
de Muletes de l’Ampolla, on 
van participar nou tripulaci-
ons provinents de diferents 
indrets del territori català: 
Rem Cambrils, Vent d’estrop, 
Vogadors de Calafell, Llaguts 
de Calafell, Llaguts Vilanova, 

Club Nàutic Tarragona (amb 
3 tripulacions) i l’Associació 
Esportiva Lo Fangar.
La classificació de la trobada 
fou: Llaguts Vilanova, Voga-
dors de Calafell i Club Nàutic 
Tarragona. 
La jornada va comptar amb 
el suport del Club Nàutic 
Ampolla, la Creu Roja de 
l’Ampolla i l’Ajuntament.
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SOPA DE MANDONGUILLES
 DE PEIX

pols i la molla de pa remullada 
en llet. Afegim una mica de sal, 
pebre, l’all tendre molt ben picat 
i unes fulles de julivert també pi-
cades.
• Amb la massa formada, for-
mem les mandonguilles i les 
passem per farina per a continu-
ació fregir-les en oli i que quedin 
segellades i daurades per fora. 
Les reservem.
• En una cassola amb un raig 
d'oli, posem a daurar la ceba 
tendra picada i les pastanagues. 

Abans que la ceba agafi color, 
afegim un punt de sal i pebre.
• Incorporem el brou i cuinem 
durant 10 minuts, moment en 
què afegim la pasta i les man-
donguilles per acabar la seva 
cocció (uns 5 min, a foc baix 
perquè no es trenquin).
• Just abans de retirar de foc, 
rectifiquem de sal i afegim les 
fulles baby de espinacs. En el 
moment de servir, afegim per 
sobre una mica de formatge 
ratllat.

INGREDIENTS: 

• 1 kg de verat (val qualsevol 
peix blau)
• 2 llesques de pa de motlle (pot 
ser pa normal sense l'escorça)
• 1 culleradeta de curri en pols, 
• 1 all tendre (pot ser un gra 
d'all)
• unes fulles de julivert
• 1 rovell d'ou, una mica de llet 
per remullar
• una mica de farina per a les 
mandonguilles
• 1 l de brou de peix baix en sal 
o de brou de verdures
• 200 g de fulles d'espinacs 
baby
• 2 pastanagues
• 1 ceba
• un grapat de pasta tipus llà-
grimes
• formatge ratllat.

PREPARACIÓ:
• Demanem al nostre peixater 
que ens separi els filets de ve-
rat, i ja a casa, retirem amb cura 
totes les espines i qualsevol 
resta d'aleta o similar que pu-
gui quedar. Atenció amb la tira 
central d'espines que té el verat 
al llarg de el cos, perquè des-
prés no trobem cap a les man-
donguilles.
• Piquem fi els filets, com si fos 
per un tàrtar, i els barregem 
amb el rovell d'ou, el curri en 
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Saturn deixa la 
retrogradació i a 
poc a poc les coses 
s'aniran posant al 
seu lloc. En aquests 
darrers mesos has 
après molt sobre tu 
i tens més clares les 
teves prioritats.

aquari
21/01 al 19/02

Podries consultar a 
un advocat per una 
injustícia que estàs 
patint al sector 
laboral. Si volies 
canviar d'habitatge, 
sembla que de mo-
ment toca esperar 
una mica més.

sagitari
23/11 al 21/12

Sents que vius un 
moment d'espera 
i que encara no 
és hora de moure 
fitxa. Atens la teva 
part més sensible o 
espiritual i tot plegat 
col·labora en el teu 
benestar emocional.

escorpí
24/10 al 22/11

Pots sentir-te una 
mica estressat i cer-
ques més temps per 
l'oci i per descon-
nectar. Una persona 
més jove que tu, 
intenta seduir-te. Es-
tàs fent nous amics i 
això et satisfà.

balança
24/09 al 23/10

Una persona que ja 
està compromesa, 
et pot mostrar el 
seu interès senti-
mental i hauràs de 
valorar si la situació 
et convé. Surts de 
shopping i t'ho 
passes molt bé.

àries
21/03 al 20/04

És bon moment 
per tancar portes 
o finalitzar etapes. 
També per enfrontar 
pors o posar límits. 
Et poses al dia en 
tecnologia i podries 
comprar un nou 
mòbil o ordinador.

cranc
22/06 al 23/07

Dies de molta 
feina i compromisos 
socials. Entres en 
grups de gent i fas 
noves amistats. Les 
activitats lúdiques o 
fer esport, t'ajuden 
a tenir un millor 
equilibri.

verge
24/08 al 23/09

En l'amor pots 
sentir-te una mica 
decebut, però has 
d'acceptar que ni tu, 
ni la resta de perso-
nes, són perfectes. 
Possible formació 
que t'obre opcions al 
sector laboral.

taure
21/04 al 21/05

Pots sentir-te pres-
sionat, però no vols 
entrar en una guerra 
i prioritzes la teva 
salut. Forta atracció 
per algú en un 
trajecte de transport 
públic o en un viatge 
llarg.

peixos
20/02 al 20/03

Reps notícies del 
sector laboral. Pots 
haver d'atendre 
diversos problemes 
ara mateix. Confia 
en la teva força inte-
rior, però no deixis 
de demanar ajuda si 
ho necessites.

lleó
24/07 al 23/08

Pots rebre una 
oferta laboral, però 
podria ser per tre-
ballar des de casa. 
Un germà o persona 
molt propera passa 
per una situació 
difícil i el teu suport 
serà important.

bessons
02/05 al 21/06

Si tens mascotes, 
en aquests dies et 
poden donar una 
mica més de feina. 
Possible signatura 
d'un nou contracte 
laboral. Pel que fa 
a la salut, demanes 
una altra opinió.

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA



24 a l’últimaDIARI MÉS EBRE • divendres 3 de novembre / 2023

FRANCESC VIDAL
DIRECTOR DEL PARC NATURAL DEL DELTA DE L’EBRE
“CUIDAR LA NATURA ÉS UNA OBLIGACIÓ QUE 
TENIM COM A ESPÈCIE I COM A HUMANITAT”
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L’any 1983, els veïns de 
Deltebre van emprendre 

una lluita perquè la zona en 
la que residien, fos declarada 
parc natural. 

Només van caldre uns mesos 
perquè el desig es convertís 
en realitat, esdevenint la zona 
humida protegida més gran de 
Catalunya. Ara, 40 anys després, 
recordem aquells inicis i fem un 
repàs als reptes de futur que es 
presenten al Parc Natural del 
Delta de l’Ebre. Ho fem amb 
el seu director, Francesc Vidal, 
amb aquesta entrevista en ex-
clusiva per al Diari Més Ebre.

Què hi havia a la zona abans 
del Parc Natural?
Abans del Parc s’havia portat a 
terme la transformació agríco-
la del Delta. A començaments 
del segle XX les zones naturals 
es van anar convertint en ar-
rossars, però quedaven zones 
fondes que no es podien des-
secar ni convertir en arrossars 
perquè eren molt profundes i 
no es tenia la capacitat humana 
de transformar-les en arrossars 
amb el treball humà o la força 
dels cavalls.
A partir dels anys 70 i 80 es va 
disposar de maquinària gros-
sa com tractors, estacions de 
bombeig, fent que les zones 
més fondes es poguessin des-
secar formant llacunes. Va ser 
llavors quan la gent de Delte-
bre van començar a reclamar 
la protecció de les basses, que 
eren un lloc on tradicionalment 
s’havia anat a buscar menjar i 
que oferia una gran riquesa. La 
petició es va escoltar i ràpida-
ment, en pocs mesos, va sortir 
el parc natural. Era un moment 
que els deltebrencs s’havien se-
gregat de Tortosa i el nou con-
sistori tenia moltes inquietuds 
en aquest sentit.

Com és que es va anar tan 
ràpid, quan a priori sembla 
que el reconeixement d’una 
zona com a parc ha de ser 
més laboriosa?
Doncs per l’impuls dels veïns 
de Deltebre, però també per-
què hi havia un coneixement 
dels valors naturals i per l’ex-

cepcional del Delta de l’Ebre. Hi 
havia estudis de naturalistes de 
la universitat que havien fet els 
seus treballs al Delta i per tant, 
va ser molt fàcil trobar l’excusa 
per engegar tot això. A Deltebre 
les basses eren privades i ho van 
ser durant molt temps, però a 
la part dreta, a Amposta i Sant 
Jaume d’Enveja hi havia una 
encanyissada que era un Coto 
Nacional de cacera i al final, la 
cacera i la pesca, van ser un ele-
ment de protecció dels espais. 
Aquests van ser els inicis, l’intent 
de dessecació de les llacunes i 
la mobilització popular, però ja 
hi havia un fons de coneixement 
de l’important que era el Delta 
com a zona humida.

Ens enfrontem a un canvi cli-
màtic i a una sèrie de circums-
tàncies meteorològiques que 
resulten inèdites per la seva 
freqüència i intensitat. Com 
afecta això al Parc Natural 
del Delta de l’Ebre?
Els deltes canvien d’una forma 
natural. Són el resultat d’una 
batalla entre el riu que porta 
sediments i el mar que vol es-
campar-los. Si guanya el riu els 
sediments s’estableixen fent 
créixer el delta, i si guanya el 
mar, el delta disminueix. Ara es-
tem en un moment en el que 
el mar està guanyant força a 
causa del canvi climàtic i el riu 
n’ha perdut des dels anys 60. 
Per tant, tot i que són espais 
dinàmics i canviants, els can-

vis no ens agraden i la intenció 
és mantenir el mateix que ja 
coneixem. Així com perquè hi 
hagi canvis a la muntanya han 
de passar milers d’anys, el riu 
és tot un altre món i els canvis 
es produeixen en unes poques 
dècades.

Quines solucions s’estudien 
per millorar i resoldre aques-
ta situació?
Estem treballant en diverses 
solucions basades en el que fa 
la natura per nosaltres, que és 
protegir-nos. Pensem que els 
ecosistemes ens estan prote-
gint i per tant, els espais pro-
tegits també poden ser espais 
protectors. Llavors, amb un 
diàleg constant amb els dife-
rents actors a nivell polític, so-
cial, econòmic, prendrem les 
decisions que correspongui. 
Segur que sabrem adaptar-nos 
i entendre que de vegades cal-
drà enfrontar-se a situacions 
difícils, perquè és un espai que 
canvia caldrà que ens adaptem 
a aquests canvis de la forma 
més adequada, i anar veient què 
passa. De retruc, això és con-
seqüència de com estem trac-
tant el planeta, acceptant que 
aquest canvi l’estem provocant 
nosaltres. El missatge d’aquests 
40 anys és que com a societat, 
no només al Delta sinó a tot ar-
reu, hem de canviar la manera 
com els estem relacionant amb 
la natura, perquè d’això depèn 
la salut dels ecosistemes.

El Delta, al final, és ric amb 
una sèrie de productes de 
qualitat extraordinària que 
val la pena destacar...
Així és. Cal posar en valor els 
productes locals com l’arròs, 
el peix, el marisc, els musclos, 
la sal, que tinguin un reconei-
xement i una marca comercial 
feta al Delta de l’Ebre, donant-
els-hi un valor afegit. Tot això 
ho estem treballant i entenem 
que anem per bon camí. És un 
exemple de com la societat ens 
podem relacionar amb el medi 
natural sense deixar de progres-
sar, pensant d’una altra manera 
i amb una mica de respecte, so-
bretot perquè ho necessitem, ja 
que cuidar la natura és una obli-
gació que tenim com a espècie i 
com a humanitat.
Tot plegat fa que el Delta si-
gui un pol d’atenció turística 
de primer ordre a Catalunya.
Sí, i en aquest aspecte estem 
tractant amb els empresaris tu-
rístics. Molta de la gent que ve al 
Delta no passa per centres d’in-
formació perquè és un espai on 
hi ha moltes entrades i sortides. 
Segurament el contacte més di-
recte el tenen amb aquest res-
taurant o aquella casa rural. Per
tant, estem formant els em-
presaris turístics perquè siguin 
un punt d’informació del parc i 
puguin aconsellar a la gent so-
bre com ho han de fer per gau-
dir del parc natural. També amb 
els ajuntaments, per regular els 
usos del parc. Cal poder millo-

rar l’experiència i que no sigui 
un caos.

Com va anar la celebració 
dels 40 anys del Parc Natu-
ral del Delta de l’Ebre?
Va anar molt bé. Va venir el con-
seller d’Acció Climàtica, David 
Mascort, que va anunciar que 
el parc tindria un Pla de pro-
tecció específic, on s’establiran 
les normes de gestió i ús del 
parc com a espai natural pro-
tegit. Hem trigat 40 anys en te-
nir aquest document normatiu, 
però la redacció es començarà 
a inicis de l’any que ve. Serà un 
procés en el qual s’escoltarà a 
tothom, especialment a les per-
sones que viuen al Delta, i als 
gestors ens ajudarà a gestionar 
millor l’espai. L’acte institucional 
es va fer a l’Auditori d’Amposta, 
amb la participació del grup 
Deltebre Teatre, i una sèrie de 
parlaments. També hi va haver 
una part divulgativa, amb una 
sèrie de xerrades tractant sobre 
aspectes retrospectius del parc, 
de projectes que s’han anat fent 
al llarg d’aquests anys. Ara po-
sarem el comptador a zero i co-
mençarem amb tots els temes 
actuals.

Per tant, ara us centrareu, 
sobretot, en el Pla de protec-
ció específica?
Sí, perquè portarà molta feina, 
inclòs un procés participatiu en 
el que volem que intervinguin 
tots els actors locals per veure 
quina relació han de tenir amb 
el parc, tot i que hi ha una sè-
rie de normatives prèvies que 
s’han de respectar i que venen 
marcades per llei. Nosaltres, 
però, quaranta anys després, 
tenim molta experiència trac-
tant tots els sectors: caçadors, 
pescadors, arrossaires, em-
preses turístiques, ecologistes. 
Tenim molt clar que volem ser 
una oportunitat per al desenvo-
lupament del territori oferint la 
nostra singularitat, cultura, tradi-
cions, tot el que ens fa diferents 
d’altres llocs. Aquest és un mo-
del acceptat per tothom i això 
facilita molt la redacció i la ges-
tió futura del Parc Natural del 
Delta per relacionar-nos amb la 
natura sense malmetre-la.


